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PLE DE L’AJUNTAMENT  
 

 
Sessió Ordinària                                                             Dijous, 26 de setembre de 2013 
Acta núm. 9                                                                                                     1a. convocatòria 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcalde-President: Sr. JOAQUIM BALSERA GARCIA. 
 
Regidors/Regidores: Sr. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, Sra. APOLONIA HERRERA 
ZAMORA, Sr. JOSÉ FCO. OBISPO VALLECILLOS, Sr. GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS, 
Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, Sr. MIQUEL-ÀNGEL DÍAZ NARANJO, Sra. 
MAITE MARTÍ ALBERT, Sr. JOSEP LLOBET NAVARRO, Sr, SERGIO ENGLI 
IZQUIERDO, Sra. MÓNICA PARÉS CENTENO, Sr. JOSÉ-ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, Sr. 
RAMON CASTELLANO I ESPINOSA, Sr. ANTONI RAFANELL I AMAT, Sr. GABRIEL 
MARTORELL I VIVES, Sra. EMMA BLANCO ANGUERA, Sr. FRANCISCO JAVIER 
GARCÍA GALCERAN, Sr. ANDREU PÉREZ I LORITE, Sr. JORDI CALATAYUD I 
SANCHÍS i Sr. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari: Sr. Roger Cots Valverde. 
Cap del servei de secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : Sr. José Mª Garcia Pascual. 
Administratiu de secretaria: Sr. Gregori Puchol Sanfeliu. 
 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia vint-i-sis de setembre de dos mil tretze, en sessió 
ordinària, primera convocatòria, amb la presidència del Sr. Joaquim Balsera Garcia, alcalde-
president, concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel 
secretari, Sr. Roger Cots Valverde. 
 
La sra. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ, justificadament, no va assistir a la sessió. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 
2 de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores i nou minuts, el Sr. alcalde-president, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 8 de data 25 de juliol de 2013.  
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PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
 

2 – CONEIXEMENT DEL DECRET DE L'ALCALDIA  
  

Donar-se per assabentat del Decret de l'Alcaldia de data 6 de setembre de 2013, de 
delegacions de l’Alcaldia en el regidor membre de la Junta de Govern i 1r. tinent d’alcalde i 
president de l’Àmbit de Presidència, Sr. Víctor Carnero López, consistents en l’assumpció de 
les atribucions de gestió i resolució de la sra. Raquel Sánchez Jiménez, tinenta d’alcalde de 
l’Àmbit de Promoció Econòmica, Urbanisme, Medi Ambient i Planificació Estratègica, la 
presidència de la respectiva comissió informativa i la presidència del Consell de Comerç. Les 
esmentades delegacions seran acomplides en tant la sra. Sánchez no pugui exercir 
efectivament els seus càrrecs per raó de la seva maternitat. 
 
 

3 - RATIFICACIÓ DE LA PROPOSTA DE NOMENAMENT D’UN  
MEMBRE DEL CONSELL MUNICIPAL DE COMERÇ  

 
Ratificar, d’acord amb allò que disposa l’article 8.2 del Reglament Marc d’Organització i 
Funcionament dels Consells Municipals de Participació Sectorial, la proposta de nomenament 
de la Sra. Mireia Armengol Alfonso, en representació de l’Associació de Comerciants 
Complex Comercial Barnasud i en substitució de la Sra. Alexandra Godia Godia, com a 
membre del Consell Municipal de Comerç, òrgan de participació que amb aquesta 
modificació i a partir d’aquest acord queda constituït per les següents persones:  
 
Representants dels Grups Municipals: 
 
Sr. Jordi Tort Reina (Grup del PSC). 
Sra. Mónica Parés Centeno (Grup del PPC). 
Sra. Montserrat Parés i Fontanals (Grup de CiU). 
Sr. Francisco Jesús Torres Serrano (Grup d’ICV-EUiA). 
Sr. Jordi Calatayud i Sanchís (Grup d’ERC). 
Sr. José García García (Grup de C’s). 
 
Representants d’entitats i associacions: 
 
Sr. Miquel Tintorè Ferraro (Associació Comerciants Illa del Centre). 
Sr. Domingo Martínez Mena (Agrupació de Restauradors de Gavà). 
Sra. Mireia Armengol Alfonso ( Associació Comerciants Complex Barnasud). 
Sr. Francisco Javier Delgado Ruiz (Associació de paradistes del Mercat Mpal. Mercagavà). 
Sr. José González Vinatea (Unió de Botiguers). 
Sra. Alba Onieva Calahorro (Nou Mercat del Centre). 
Sra. Yolanda Oliva Solomando (Asociación de Comerciantes y Vecinos Trias Gaudí). 
 
Veïns i veïnes de Gavà: 
 
Sr. Juan Carlos Moreno Díaz 
Sra. Montserrat Téllez González 
Sr. Sergi Fuster López 
Sr. Miguel Ángel Gálvez Galisteo 
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4 - APROVACIÓ DE LES DUES FESTES LOCALS 
DEL MUNICIPI DE GAVÀ PER AL 2014  

 
PRIMER .- Proposar a l'Honorable Conseller d'Empresa i Ocupació de la Generalitat de 
Catalunya que fixi com a festes locals del municipi de Gavà per a l'any 2014 les següents: 
 
- 30 de juny de 2014 ( Sant Pere), dilluns 
- 15 de desembre de 2014 ( Sant Nicasi), dilluns 
 
SEGON.- Comunicar el present acord a la Generalitat de Catalunya- Serveis Territorials 
d'Empresa i Ocupació. 
 
TERCER.- Donar trasllat d'aquest acord a la Junta de Personal i al Comitè d'Empresa de 
l'Ajuntament de Gavà. 
 

 
5 - DECLARACIÓ DE COMPATIBILITAT  

 
Declarar la compatibilitat d’activitats de la Sra. Elisenda Ramoneda Farreras amb DNI 
46567979V, treballadora de l’Ajuntament com a tècnica mitja del departament de Cultura 
amb dedicació de 37,5 hores setmanals, amb l’activitat de sòcia capitalista d’una societat civil 
privada dedicada als serveis de gestió de locals musicals d’assaig. En tot cas, la suma de 
jornades de l’activitat a l’Ajuntament amb les de l’activitat privada, no podran superar la 
jornada ordinària establerta a aquest Ajuntament, incrementada en un cinquanta per cent. 
 
Tot això de conformitat amb allò que preveu la Disposició Final Quarta de la Llei 7/2007, de 
l’Estatut Bàsic de l’empleat públic, la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’Incompatibilitats 
del personal al servei de les Administracions Públiques i l’article 329 del Decret 214/1990, de 
30 de juliol, pel qual s’aprova el reglament de personal al servei de les entitats locals. 
  
 

6 - APROVACIÓ COMPTE GENERAL DE L’AJUNTAMENT  
DE GAVÀ DE L’EXERCICI 2012  

 
PRIMER .- Aprovar el  Compte General de l’Entitat local , dels seus Organismes Autònoms, i 
de les Societats Municipals GTI, SA, PRESEC, SA, GAVANENCA D’OBRES, SL i GAVA 
TV , SL, corresponent a l’exercici 2012, en els termes que figuren a l’expedient i que es  
donen per reproduïts. 
 
SEGON.- Retre l’esmentat Compte General de l’Entitat Local  a la Sindicatura  de Comptes 
abans del 15 d’octubre de 2013 d’acord amb l’article 212.5 del TRLLRHL.  
 
L’acord va ser adoptat per deu (10) vots a favor (8 PSC i 2 ICV-EUiA), set (7) en contra (4 
PP i 3 CiU) i tres (3) abstencions (2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable 
de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació 
presents –en aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 
47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 
del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal 
i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Va prendre la paraula el 1r tinent d’alcalde, sr. Víctor Carnero, qui digué que 
d’acord amb la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, les entitats locals, a la 
finalització de l'exercici pressupostari, formaran el Compte General que posarà 
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de manifest la gestió realitzada en els aspectes econòmics, financers, patrimonials 
i pressupostaris. En aquest sentit, el Compte General de l'exercici 2012, integrat 
pel compte de la pròpia Entitat Local i els seus organismes autònoms, així com 
els comptes de les Societats mercantils de capital íntegrament propietat de 
l'Entitat Local, havia estat confeccionat d'acord amb el conjunt normatiu establert 
a l'efecte. De la mateixa manera, els comptes de les Societats mercantils havien 
estat elaborats d'acord amb la normativa mercantil i aprovats per aquesta Junta 
General. La Comissió Especial de Comptes va acordar dictaminar favorablement 
el Compte General corresponent a l’exercici 2012 i procedir a la seva exposició 
pública. Així doncs, havent estat exposat al públic el Compte General segons el 
període reglamentari de quinze dies i vuit més, dins el qual no se'n varen 
formular reclamacions, al·legacions ni observacions, atès que s'havien complert 
totes les tramitacions legals que determina la Llei reguladora de les hisendes 
locals, el sr. Víctor Carnero va dir que es proposa al Ple Aprovar el Compte 
General de l’exercici 2012, integrat pel compte de la pròpia Entitat Local, el dels 
seu organismes autònoms i el de les societats municipals per a la seva remissió a 
la Sindicatura de Comptes. 
 
Seguidament, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor de C’s, va dir, de manera 
textual, el que segueix: “En relación a las cuentas del ejercicio 2012, remarcar 
que con unos ingresos no presupuestados superiores a 5,5 M € las Cuentas que 
presentan como realizadas en 2012 reflejan, a nuestro juicio, que el Equipo de 
Gobierno sigue sin plantearse seriamente tomar medidas para solucionar la 
situación económica de este Ayuntamiento. 
 
Más del 50% de los ingresos no previstos los han destinado al remanente de 
tesorería de 2011 que es de casi 1 M € y otros 3,46M € los destinan Uds. a bajas 
de ingresos de ejercicios cerrados y a saldos de dudoso cobro, lo cual nos parece 
una medida prudente para no continuar contando contablemente unas cantidades 
arrastradas de ejercicios anteriores cuyo nombre ya lo dice todo: “de dudoso 
cobro”que con el paso del tiempo se convierten realmente en “cantidades 
incobrables”. 
 
El otro casi 50% de ingresos no presupuestados que conforman el superávit, la 
ley obliga a destinarlo en el ejercicio siguiente, es decir durante este 2013, a 
amortizar deuda, salvo que se destine a poder cumplir la Ley de Morosidad del 
pago a 30 días, … o a cubrir un remanente negativo de tesorería del año en curso, 
cosa que nos tememos pueda suceder dados los criterios de gastos de este Equipo 
de Gobierno. 
 
Por otro lado la previsión de capital pendiente de amortizar (deuda) era de 
32.840.984,84 €, que debido entre otros al crédito estatal para el pago de 
proveedores, se transformó en 34.845.996,06 € a los que debemos añadir el 
1.058.363,23 € de deuda con Entidades Públicas, llegando a un total de 
35.912.359,29 €; es decir han traspasado cerca de 2 M € de deuda proveedores a 
deuda municipal, lo cual nos indica que todo incremento en la deuda a 
proveedores significa un incremento en la deuda global del Ayuntamiento. 
 
Se han tenido unos mayores Ingresos, provenientes del 10% de incremento de 
IBI  (casi 1,5M€), del incremento de las aportaciones de la  Administración 
General del Estado y la regularización de la participación tributos del Estado año 
2010 (+ de 800.000€), el crédito de pago a proveedores (2M€) y la compensación 
de la guardería de Les Bòbiles (0,5M€) . 
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Asimismo, como menores gastos tenemos la eliminación de la paga de Navidad 
(-1,2M€), la prorroga del plazo para el pago de la regularización PIE 2008 y 2009 
y la menor aportación al PIE 2010 y la no realización del estudio de la revisión 
catastral. 
 
¿Qué Cuentas anuales 2012 presentarían sin ese “suplemento” de ingresos no 
previstos de 5,5M €?  
 
Por todo ello y aunque desde un punto de vista estrictamente formal y contable 
no tenemos dudas de la corrección de estas cuentas, dada la profesionalidad del 
personal que las ha confeccionado y/o supervisado, desde el punto de vista 
político no estamos de acuerdo con el contenido y espíritu de las mismas y por 
ello nuestro voto será la abstención.” 
 
 
Per part del grup municipal de CiU, el regidor sr. Gabriel Martorell, va anunciar 
que la formació política que representava votaria en contra de l’aprovació del 
compte general. En aquest sentit, va dir que en la mateixa línia expressada pel sr. 
Ibáñez, si bé no negaven que els comptes estiguessin ben fets, el cert era que la 
manera de procedir no era la que hagués dut a terme el grup municipal de CiU i, 
en conseqüència, no podien donar suport a l’adopció de l’acord. 
 
A continuació, el sr Sergio Engli, regidor del grup municipal del PP, va dir que 
en el seu dia van votar en contra d’uns pressupostos inicials de prop de 30 
milions d’euros, al mateix temps que van estar en contra de l’ampliació de 20 
milions d’euros suplementaris que al final ha suposat el pressupost definitiu, per 
entendre que les aplicacions que s’estaven fent als increments dels ingressos que 
s’estaven produint no eren els que realment interessaven a la ciutat de Gavà. 
Malgrat l’anterior, el que s’estava realitzant en el dia d’avui era si els números 
estaven fets, qüestió que en cap cas posaven en dubte. 
 
Va referir-se a l’empresa municipal Gavanenca de Terrenys i Immobles, S.A. 
(GTI, SA), la qual els hi causava molta preocupació, atès que la consideraven un 
pou sense fons de despeses per l’ajuntament. Va concloure que de la mateixa 
manera que van votar en contra de l’aprovació dels comptes de GTI, SA, també 
ho farien respecte de l’aprovació del Compte General. 
 
Va tornar a intervenir el sr. Carnero, per assenyalar que el compte general posava 
de manifest una fotografia de la realització dels aspectes econòmics, financers, 
patrimonials i pressupostaris de l’exercici. En aquest sentit, el compte general 
reflectia la realització dels esmentats aspectes al llarg de l’any 2012, observant-se 
així unes decisions presses a nivell local i unes altres imposades pel govern de 
l’Estat via pressupostos, com podien ser l’increment del IBI i el no pagament de 
la paga doble de Nadal als funcionaris.  
 
També digué que el fet que es permetés utilitzar el romanent positiu com a fons 
de maniobra per a les necessitats de tresoreria dels ajuntaments, ateses les 
dificultats i limitacions de les entitats de crèdit en la conjuntura actual, permetia 
que els ajuntaments tinguessin més autonomia i menys dependència financera 
externa. Va recordar que el resultat de l’exercici en el seu dia va ser de 2.600.000 
euros de romanent positiu, els quals permetien que l’ajuntament pogués afrontar 
les necessitats del capítol 1 així com les seves obligacions amb tercers, pagant 
pràcticament a 30 o 35 dies.  
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Pel que feia a la situació de GTI, SA, era semblant a les que tenen avui en dia 
totes les empreses vinculades al sector immobiliari. La voluntat de l’equip de 
govern no era la de deixar enfonsar a la societat sinó més aviat salvar-la, i tenir 
capacitat financera per assumir-ho.  

 
 

7 – PROPOSTA D’ACORD INFORMACIÓ PERIÒDICA AL PLE  
(Primer semestre 2013) 

 
Restar assabentat el Ple de la informació sobre l’estat d’execució dels pressupostos de 
despeses i d’ingressos, així com dels moviments i situació de la tresoreria de l’Ajuntament , 
pel primer semestre de 2013, confeccionada per la Intervenció General Municipal, que consta 
annexa a l’expedient i que es dona per reproduïda. 
 
Aquesta informació es dona en compliment de l’article 18 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per l’exercici 2013. 
 
 
8 - COMPLIMENT DELS TERMINIS PREVISTOS A LA LEY 15/2010, DE 5 DE 
JULIO, DE MODIFICACIÓN DE LA LEY 3/2004, DE 29 DE DICIEMBRE, POR LA QUE 
SE ESTABLECEN MEDIDAS DE LUCHA CONTRA LA MOROSIDAD EN LAS 
OPERACIONES COMERCIALES PER AL PAGAMENT DE LES OBLIGACIONS DE 
L’AJUNTAMENT, CORRESPONENT AL SEGON TRIMESTRE 2013  
 
Donar-se per assabentat de l’Informe trimestral que, en compliment dels arts. 4 i 5 de la Ley 
15/2010, de 5 de julio, de modificación de la Ley 3/2004, de 29 de diciembre, por la que se 
establecen medidas de lucha contra la morosidad en las operaciones comerciales, ha emès el 
Tresorer Municipal sobre el compliment dels terminis previstos en aquesta llei per al 
pagament de les obligacions de cada entitat local; l’informe inclou el nombre i quantia global 
de les obligacions pendents en les quals s’està incomplint el termini (art.4.3). 
 
L’Interventor municipal incorpora (art. 5.4) a l’informe, a més, la relació de les factures o 
documents justificatius en relació als quals han transcorregut més de tres mesos des de la seva 
anotació en el registre de factures a què fa referència l’art. 5 de l’esmentada Ley 15/2010, i no 
s’hagin tramitat els corresponents expedients de reconeixement de l’obligació o s’hagi 
justificat per part de l’òrgan gestor l’absència de tramitació dels mateixos.  
 
L’Informe haurà de remetre’s (art. 4.4) en tot cas als òrgans competents del Ministerio de 
Economía y Hacienda i de la Generalitat de Catalunya que té atribuïda la tutela financera dels 
ens locals. 
 
 
9 - DONAR COMPTE DE L’INFORME D’INTERVENCIÓ D’AVALU ACIÓ DEL 
COMPLIMENT DE L’OBJECTIU D’ESTABILITAT, REGLA DE DE SPESA I 
NIVELL DE DEUTE VIU CORRESPONENT A LA CORPORACIÓ I ENS 
DEPENENTS QUE FORMEN PART DEL SECTOR ADMINISTRACION S 
PUBLIQUES, EN RELACIÓ A L’ESTAT D’EXECUCIÓ DEL SEGO N TRIMESTRE 
DE 2013 
 
En aplicació de l’article 16 de l’Ordre HAP/2015/2012, d'1 d’octubre de 2012, per la qual es 
desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes a la LLOEPSF es 
dona compte de l’informe d’intervenció d’avaluació del compliment de l’objectiu 
d’estabilitat, regla de despesa i nivell d’endeutament viu corresponent a la Corporació i Ens 
depenents, que formen part del sector Administracions Publiques, en relació a l’estat 
d’execució del segon trimestre de 2013. 



 7 de 34

 
---------- 

 
Després de l’explicació feta per sr. Víctor Carnero, 1r tinent d’alcalde, va prendre la 
paraula el regidor del grup municipal del PP, sr.  Engli, qui digué que a la formació 
política que representava li preocupaven dues coses: per una banda, el comentari 
que es feia respecte el deute viu, atès que les xifres no paraven de créixer, i per altra, 
el fet de dir que es complia el regle que establia la normativa pel conjunt de les 
entitats, quan n’hi havia tres que no complien excepte GTI, SA. En aquest sentit, va 
dir que aquesta última no tenia gairebé activitat i, per tant, el seu pressupost tenia 
una variabilitat enorme. En definitiva, que encara que els números deien una cosa, la 
realitat era una altre ben diferent. 

 
 

10 – APROVACIÓ DEFINITIVA CATÀLEG D’ARBRES I ARBRED ES D’INTERÈS 
LOCAL A GAVÀ I LA SEVA ORDENANÇA REGULADORA  

 
PRIMER .- Estimar parcialment l'al·legació presentada pel Sr. Josep Llobet Navarro i la 
Sra. Mònica Parés Centeno, del Grup municipal del Partit Popular de Catalunya (RE.1973 de 
31-01-2013) i l'al· legació presentada pel Sr. Àngel Losada Mayoral del Grup Ecologista 
Quercus de Gavà, i pel Sr. Josep Maria Comas Aregall, de la Unió Muntanyenca Eramprunyà 
(RE. 2898 de 20-02-2013), i desestimar l'al·legació presentada pel Sr. Jordi Calatayud i 
Sanchis del Grup Municipal d'Esquerra Republicana de Catalunya-Els Verds-Independència x 
Gavà (RE. 2072 de 4-02-2013), presentades totes elles, durant el període d'informació pública 
de l'aprovació inicial del “Catàleg d’arbres i arbredes d’interès local a Gavà” i la seva 
Ordenança Reguladora, adoptada pel Ple de 20 de desembre de 2012. Tot això, en base a 
l'informe tècnic que consta a l’expedient administratiu, que s’accepta i s’incorpora al present 
acord com a motivació, a l’empara d’allò que estableix l’art. 89-5 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Publiques i del Procediment 
Administratiu Comú. Una fotocopia compulsada de l’esmentat informe s’adjuntarà a la 
notificació que es practiqui als interessats. 
 
SEGON.- Aprovar  definitivament el “Catàleg d’arbres i arbredes d’interès local a 
Gavà” i la seva Ordenança Reguladora, promogut per l’Ajuntament de Gavà, per a la 
preservació del patrimoni arbrat de més interès al municipi, que incorpora d'ofici les 
modificacions establertes en l'informe tècnic que s'indica en el punt primer. 
 
TERCER.- Trametre a l’Administració de l’Estat i a la de la Generalitat de Catalunya, en el 
termini de 15 dies, l’acord d’aprovació definitiva de l’Ordenança i la còpia íntegra i fefaent 
d’aquesta, i publicar-la en el Butlletí Oficial de la Província, inserir-la en el tauler d’anuncis 
de la Corporació i anunciar al DOG la referència del BOP en que s’hagi publicat íntegrament 
el text. Entrarà en vigor un cop publicat el text complet i hagi transcorregut el termini de 
quinze dies hàbils previst a l’art. 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases 
del Règim Local. 
 
QUART.- Sol·licitar al Consell Comarcal del Baix Llobregat que, d’ofici i en aplicació de 
l’article 3 del Decret 47/1988 d’11 de febrer, sobre declaració d’arbres d’interès comarcal i 
local, declari arbre d’interès comarcal el til· ler de Ca n’Amat, el margalló de Ca n’Amat, el 
plàtan de Can Parés, el Pi pinyer del Parc del Calamot 1 i el pi pinyer del Parc del Calamot 2, 
que corresponen als elements 04, 06, 18, 35 i 36 del “Catàleg d’Arbres i Arbredes d’Interès 
Local a Gavà”. 
 
CINQUÈ.- Sol· licitar al Departament d’Agricultura, Ramaderia i Pesca, Alimentació i 
Medi Natural  que, d’ofici i en aplicació de l’article 6 del Decret 47/1988 d’11 de febrer, 
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sobre declaració d’arbres d’interès comarcal i local, declari arbre monumental el roure de 
Bruguers que correspon a l’element 01 del “Catàleg d’Arbres i Arbredes d’Interès Local a 
Gavà”. 
 
SISÈ.- Notificar, un cop aprovat definitivament el “Catàleg d’Arbres i Arbredes d’Interès 
Local a Gavà”, a la Secretaria de Medi Ambient i Sostenibilitat del Departament de Territori i 
Sostenibilitat (Avinguda Diagonal, 523-525, 08029 Barcelona), per a la seva inclusió a 
l’inventari d’arbres i arbredes d’interès local. 
 
L’acord va ser adoptat per divuit (18) vots a favor (8 PSC, 4 PP, 3 CiU, 2 ICV-EUiA i 1 C’s), 
cap en contra i dues (2) abstencions (ERC-EV-IxG), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –
en aquest moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 

---------- 
 

El sr. Javier García, regidor delegat de Sostenibilitat i Patrimoni Natural, va 
intervenir  per exposar que durant el període d’informació pública de l’ordenança, 
diferents entitats i grups municipals havien fet al·legacions: el Grup Ecologista 
Quercus, la Unió Muntanyenca Eramprunyà, i els grups municipals del PP i d’ERC-
EV-IxG. 
 
Així mateix va exposar que gràcies al catàleg d’arbres i arbredes i a la seva 
ordenança reguladora, es podria donar a conèixer encara més el patrimoni natural de 
Gavà. En aquest sentit, cinc arbres estaven proposats com a interès comarcal i, fins i 
tot, s’havia proposat un com a arbre monumental de Catalunya, com era el cas del 
roure de Bruguers, que era la màxima qualificació de protecció que tenia establerta 
la Generalitat de Catalunya. 
 
Va concloure agraint totes les aportacions que s’havien fet durant el transcurs de la 
tramitació per part d’entitats i grups municipals. 
 
 
Seguidament, va prendre la paraula el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor de C’s, qui 
digué que el patrimoni i l’entorn natural era molt important, atès que formava part 
del llegat que s’havia de transmetre a les futures generacions dels gavanencs. En 
aquest sentit, les propostes que es feien en relació a espècies de caràcter 
monumental servien com a elements visualitzadors d’aquella necessitat de 
conservació de l’entorn natural. A més, també havien tingut en compte el tracte que 
se li havia atorgat a diferents arbres i arboledes privades per tal d’integrar-los en el 
catàleg, per la qual cosa va anunciar el vot a favor en dit acord. 
 
 
Per la seva banda, el grup municipal d’ERC-EV-IxG, mitjançant el seu regidor i 
portaveu, sr. Andreu Pérez, va recordar que l’any 2003 la formació política que 
representa ja va proposar fer l’esmentat catàleg d’arbres i arbredes, celebrant el fet 
de que s’hagués dut a terme i fent-ne una valoració positiva de la mateixa, com 
també ho feia respecte de la feina realitzada per les entitats locals. Va voler recordar 
que hi havia una Directiva europea que recomanava específicament la protecció de 
la Pineda, la qual restava molt vulnerable front a possible intervencions 
immobiliàries d’àmbit privat i per aquest motiu va tornar a demanar la seva inclusió 
en el Catàleg d’arbres i arbredes, justificant així l’abstenció que el seu grup faria en 
la votació de l’acord. 
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El sr. Ramon Castellano, regidor i portaveu del grup municipal de CiU va començar 
la seva intervenció felicitant tant als tècnics municipals que havien elaborat el 
catàleg i l’ordenança, com al regidor que presidia el departament que l’havia 
impulsat, sr. García. Va recalcar que el Catàleg havia de ser una eina oberta i viva, 
que havia de permetre les modificacions necessàries per tal d’adequar-se en el 
temps. Pel que feia a la Pineda de Gavà, mostrà la seva preocupació pel fet que es 
s’acotés al propi Catàleg demanat per a la mateixa una protecció i denominació 
específica, sol·licitant que l’equip de govern treballés en aquesta línia. Per acabar, 
va voler destacar et fer de que no tant sols es protegia la llengua, cultura i 
institucions, sinó que també es feia una defensa de la terra, del medi i dels elements. 
 
 
En el torn del grup municipal del PP, va ser la regidora sra. Mónica Parés qui va 
voler posar de relleu que a la presentació inicial del Catàleg, la formació política que 
representa va assenyalar que faria al·legacions al respecte, amb l’únic objectiu 
d’enriquir la normativa local front la regulació comprada d’altres ciutats,  donant-se 
per satisfets per l’estimació que s’havia fet d’una part de les seves al·legacions. 
També va agrair les aportacions realitzades per les diferents entitats i grups 
municipals. No va voler acabar sense abans felicitar a la regidoria i tècnics que 
havien participat en la creació del Catàleg. 
  
 

11 - ORDENANÇA DEL CEMENTIRI MUNICIPAL DE GAVÀ  
(Aprovació definitiva) 

 
PRIMER. - Aprovar definitivament l’Ordenança del Cementiri municipal de Gavà, que 
fou aprovada inicialment mitjançant acord del Ple municipal en sessió ordinària de data 30 de 
maig de 2013, estimant parcialment les al·legacions presentades pel senyor Sergio Engli 
Izquierdo, en representació del Grup Municipal del Partit Popular a la ciutat de Gavà, en 
relació amb el seu article 37, apartats 1 i 4, i l'article 41.2. Tot això en base a l’informe jurídic 
que consta a l’expedient, que s’accepta i s’incorpora al present acord com a motivació, a 
l’empara d’allò que estableix l’art. 89.5 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim 
Jurídic de les Administracions Publiques i del Procediment Administratiu Comú. Una 
fotocopia compulsada de l’esmentat informe s’adjuntarà a la notificació que es practiqui als 
interessats. 
 
SEGON.- Trametre a l'Administració de l'Estat i a la de la Generalitat de Catalunya, en el 
termini de 15 dies, l'acord  d'aprovació definitiva de l'Ordenança municipal i la còpia íntegra 
i fefaent d'aquesta, i publicar-la  en el Butlletí Oficial de la Província, inserir-lo en el tauler 
d'anuncis de la Corporació i anunciar al DOGC la referència del BOP en què s'hagi publicat 
íntegrament el text. Entrarà en vigor un cop publicat el text complet i hagi transcorregut el 
termini de quinze dies hàbils previst a l'art. 65.2 de la Llei Reguladora de les Bases del Règim 
Local. 
 

---------- 
 

El 1r tinent d’alcalde, sr. Víctor Carnero, va exposar que en el transcurs de la 
tramitació de l’ordenança del cementiri s’havien presentat al·legacions per part del 
grup municipal del PP, les quals van ser estimades parcialment, consistents, d’una 
banda, en l’admissió de vehicles a motor com és el cas de cadires de rodes i vehicles 
motoritzats de persones amb mobilitat reduïda, i d’altra, la de permetre que a la 
planta baixa es pugui posar davant del frontal del nínxol algun tipus d’ornament, 
sempre i quan estigui limitat a unes dimensions determinades per tal que respecti el 
carril de circulació de les persones. 
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El sr. Ramon Castellano, regidor de CiU, va recordar que des de l’aprovació inicial 
de l’acord el grup municipal que representa, ja va pronunciar-se favorablement 
sobre el mateix, com també ho feien avui. No obstant això, havien traslladat la seva 
preocupació pel fet de limitar l’accés amb vehicles al cementiri, en el sentit de que 
es tingués en compte a les persones amb dificultat de mobilitat i es posés un servei 
per tal de facilitar cadires de rodes a les esmentades persones. 
 
 
Per la seva banda, el grup municipal del PP, mitjançant el regidor, sr. Sergio Engli, 
es va congratular de les incorporacions d’algunes de les al·legacions que havien 
formulat fins i tot de la que ho havia estat incorporada de manera directa. Va 
recalcar la necessitat de disposar d’una normativa flexible, en el sentit de donar 
cabuda als supòsits que inicialment no s’havien tingut en compte, però que podien 
sorgir a posteriori i desbordar els plantejaments inicials realitzats. Per tot això va 
anunciar que votarien a favor en l’esmentat acord. 

 
 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
En el torn de Precs i Preguntes, el sr. alcalde va procedir directament a donar compte i 
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre 
hores d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot 
seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les 
corresponents respostes. 
 
El primer Grup municipal a qui el sr. alcalde va donar la paraula per començar a formular els 
precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el del PP.  
 
Efectivament, la regidora d'aquest grup, sra. Mónica Parés, atès --va dir-- que en el Plenari 
Municipal del mes de juliol, el Grup Popular ja va manifestar la seva preocupació per 
l’increment de la demanda de beques menjador entre escolars de Gavà durant el Curs 2013-
2014. Recentment, al Consellera d’Ensenyament de la Generalitat ha anunciat les novetats de 
la convocatòria dels ajuts per beques menjador. Malgrat ser una competència comarcal, cal 
que els serveis socials municipals i els centres educatius treballin de manera coordinada per 
evitar casos de malnutrició entre els escolars. Va formular un prec en el sentit de que l’equip 
de govern informi de com afectaran les novetats anunciades per la Consellera d’Ensenyament 
en els ajuts de beques menjador entre escolars de Gavà així com els recursos municipals amb 
els que es comptarà per tal d’evitar la malnutrició als centre de la ciutat. 
 
Per la seva banda, la tinenta d’alcalde, sra. Apolonia Herrera, va respondre que tal i com es va 
informar en el Ple de Juliol les convocatòries de beques menjador per al curs escolar es 
tramiten a través del Consell Comarcal, i  s’actua coordinadament entre els centres educatius, 
les associacions de pares i mares i els i les professionals dels serveis socials municipals. La 
gestió d’aquest programa correspon al propi Consell Comarcal que aplicarà els criteris que 
consideri més adients. Altrament va remetre a la resposta del passat ple de juliol respecte de la 
“suposada” malnutrició tot dient que els serveis municipals segueixen amatents a situacions 
que requereixin la nostra intervenció. 
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Seguidament, el regidor del grup municipal del PP, sr. Sergio Engli, va exposar que Durant el 
passat estiu s’ha estat produint una situació de col· lapse al barri de Gavamar per causa del 
gran nombre de vehicles que han volgut aparcar en el mateix per aprofitar les meravelloses 
platges que tenim a la nostra ciutat. La implantació de les zones blava i verda a la ciutat veïna 
ha pogut provocar un moviment de trasllat d’alguns vehicles cap a la nostra platja. Abans de 
l’estiu l’Equip de Govern va comentar en comissió la possible implantació de la zona blava al 
barri de Gavamar per regular el trànsit i en especial l’aparcament. Es per l’exposat, que va 
preguntar:  Quin és el capteniment de l’Equip de Govern sobre el problema abans esmentat? 
Es planteja emprar algun sistema de regulació de l’aparcament? En quina situació es troba el 
projecte esmentat d’implantació de la zona blava (o alguna de les seves variants) al barri de 
Gavamar? 
 
En relació a aquesta pregunta el sr, José Obispo, tinent d’alcalde, va assenyalar que amb 
motiu de l’entrada en funcionament de la zona blava del municipi de Castelldefels al mes de 
juliol, es va disposar d’un reforç al servei de platja per part de la policia municipal, per tal 
d’acometre qualsevol incidència de trànsit excepcional derivada d’aquesta implantació. Amb 
excepció d’uns dies puntals, sempre en caps de setmanes, no ha suposat una espacial 
incidència superior a la habitual en aquesta època de l’any, totalment variable. En quant a la 
situació en que es troba el projecte de la implantació de la zona blava en Gavà, s’ha de dir que 
encara esta en estudi, en tot cas no compartim el model que s’ha aplicat en el municipi veí de 
Castelldefels. 
 
 
Va intervenir el sr. José-Antonio Sáez, regidor del PP, per posar com a antecedents que 
durante el segundo fin de semana de septiembre se celebró en el Parque Lluch y sus aledaños 
de la Rambla Casas la Fira d’Entitats 2013, durante la cual la ciudadanía pudo conocer más de 
cerca las diferentes entidades que cubren el rico tejido social de nuestra ciudad, o 
simplemente descubrir a alguna de ellas. A nuestro entender fue una fiesta cívica de 
conocimiento e interacción entre las mismas entidades y con la ciudadanía, pero por desgracia 
la asistencia de entidades fue pequeña en relación al gran número de entidades existentes en 
nuestra ciudad, lo que hubiera podido deslucir el acto. Va acabar preguntant: Cuántas 
entidades de nuestra ciudad participaron en dicha Fira d’Entitats, en número absoluto y en 
porcentaje respecto al total de entidades inscritas en el Registro correspondiente de la ciudad? 
A qué achacaría el Equipo de Gobierno la baja asistencia? Qué se ha planteado hacer el 
Equipo de Gobierno para cambiar la situación?   
 
La sra. Herrera va contestar-li que 42 entitats van participar a la mostra, que suposaven un 17 
% de les entitats inscrites al registre, que no significa actives. Va afegir que no es podia parlar 
de baixa assistència, ans al contrari, s’havia de parlar d’èxit d’aquesta edició de la mostra 
d’entitats de la ciutat, tal i com elles mateixes ens ho havien traslladat. Per acabar va dir que 
les decisions respecte d’aquesta mostra van ser preses per les pròpies entitats i la voluntat del 
govern és la de seguir treballant plegats amb les entitats de la ciutat. 
 
 
Va tornar a prendre la paraula el sr. Engli, manifestant que enguany l’edició 68 de la Vuelta 
Ciclista a Espanya va passar per la nostra ciutat el darrer dia 6 de setembre  per la tarda dins 
de l’Etapa 13 que comprenia les ciutats de Valls a Castelldefels. Que la ciutat de Gavà fos un 
dels pobles d’Espanya pels que passava La Vuelta hauria d’haver estat motiu d’orgull pels 
gavanencs, una oportunitat més per a demostrar el nostre compromís amb l’esport i amb un 
esdeveniment històric i emblemàtic. Però des del Govern Municipal no es va fer ressò del pas 
de La Vuelta per Gavà, limitant-se a publicar la notícia al diari i TV digital del dia només per 
a informar de les modificacions en el trànsit i els trajectes dels autobusos de la ciutat. Així 
mateix, no es va aprofitar per col·locar alguna pancarta que permetés als telespectadors 
conèixer Gavà, la seva ubicació i els seus encants. Per l’exposat va formular la següent 
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pregunta: Quins són els motius pels quals des del Govern Municipal no es va voler anunciar 
d’avant-mà el pas de la 13 etapa de La Vuelta Ciclista a Espanya per la nostra ciutat la tarda 
del 6 de setembre com a mostra del compromís de la nostra ciutat amb l’esport, amb el 
ciclisme i donant a conèixer al món la complicitat d’aquests Ajuntament amb la seva 
ciutadania que si va saber estar a l’alçada de les circumstàncies de l’esdeveniment? 
 
El pas de la Vuelta per Gavà --va contestar el 1r tinent d’alcalde, sr. Víctor Carnero-- va ser 
molt breu i es limitava a un recorregut gairebé circumstancial que pràcticament només anava 
per l'avinguda Joan Carles I.  Aquest fet, però, generava algunes afectacions, i aquest era el 
fet que més repercussió directa tenia a la ciutat, i per això se'n va informar. Més enllà d'això, 
com vostè mateix diu, els mitjans de comunicació sí que van informar del tema, com fan de 
manera habitualment en els esdeveniments esportius que acull la nostra ciutat. Dit això, Sr. 
Engli, és evident que el compromís de Gavà amb l'esport, llargament i intensament demostrat, 
no es pot posar en dubte per una valoració com la que vostè fa. 
 
 
La darrera intervenció del grup municipal del PP va anar a càrrec del sr. Josep Llobet, regidor 
i portaveu de l’esmentada formació política qui digué que des del Govern de la Generalitat 
s’ha anunciat el pagament dels seus deutes als municipis de Catalunya aprofitant la 
transferència dels Fons de Liquiditat Autonòmic (FLA) que realitzarà el Govern d’Espanya. 
Una vegada més, serà el Govern de l’Estat l’únic que prendrà decisions per afavorir els 
Ajuntaments i els seus proveïdors com a mesures de reactivació econòmica. L’Ajuntament de 
Gavà podrà sortir, novament beneficiat d’aquestes transferències de l’Estat. Finalment va 
preguntar quin era el deute total que té el Govern de la Generalitat amb l’Ajuntament de Gavà 
i des de quin any així com quines eren les accions realitzades des del Govern Municipal per 
tal de que la Generalitat compleixi el més aviat possible el seu deute al la ciutat i els ciutadans 
de Gavà atenent la transferència que realitzarà el Govern de l’Estat a la Generalitat? 
 
Per part de l’equip de govern, el sr. Carnero, va posar de relleu que el RD-ley 8/2013 de 28 de 
junio de medidas urgentes contra la morosidad de las administraciones públicas y de apoyo a 
las entidades locales con problemas financieros, establece, entre otros, una tercera fase del 
denominado mecanismo de financiación para el pago a proveedores aplicable a entidades 
Locales y Comunidades autónomas. El Ayuntamiento de Gavà se acoge en calidad de 
acreedor de la Generalitat de Catalunya y no como deudor a proveedores dado que la 
situación de liquidez de la Tesoreria municipal permite cumplir con las obligaciones 
contraídas. En este sentido,  en el periodo del 25 de julio al 6 de septiembre la Agencia 
Tributaria  estableció el procedimiento para que los proveedores acreedores pudieran 
comprobar que las facturas remitidas por la Generalitat se correspondían con las obligaciones 
registradas en la contabilidad. A la vista de los datos obrantes en la web de la Agencia 
Tributaria se comprobó la existencia  de 40 obligaciones por valor de 478.318,24 € pendientes 
de pago por el mecanismo al que se acoge la Comunidad Autónoma. Dicha cifra  se consideró 
incompleta, por lo que se  solicitó a la Generalitat la inclusión de 51 obligaciones mas por 
valor de 805.401,65 € para su pago por el mecanismo de financiación. De acuerdo con los 
datos contables, la deuda contraída por la Generalitat pendiente de pago desde 2007 hasta 
2012 es de 2.183.933,83 €. No obstante , la diferencia entre los datos contables y la cantidad  
informada para su cobro por el citado mecanismo ha sido también requerida por otras 
administraciones supramunicipales que tienen competencias delegadas para su cobro. 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup del PP es va iniciar el del Grup municipal de CiU on els 
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats 
prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la 
sessió.  
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El sr. Gabriell Martorell, regidor de CiU, va encetar el torn de la formació política que 
representa. En aquest sentit, va exposar que el seu grup municipal ha recollit el malestar de 
força veïns de carrers com Sant Pere, Sant Isidre o del Centre per posar alguns exemples, per 
les molèsties i els inconvenients pel que fa al descans dels veïns per les nits, degut als sorolls i 
xivarri que pateixen aquestes zones a altes hores de la matinada per grups de gent de gresca, 
de vegades agrupats al voltant de bancs a la via pública amb estances de llarga durada, que 
fins i tot colpegen el mobiliari públic i privat. És per aquests motius que va fer un prec en el 
sentit de que es prenguessin les mesures necessàries per garantir al màxim el descans dels 
veïns, especialment a les nits. 
 
El sr. Obispo va dir el següent: “Sr. Martorell, no solament s’ha de garantir al màxim el 
descans dels veïns d’aquests carrers, sinó de la resta de carrers de la ciutat. L’estiu és una 
època que convida a sortir al carrer per diferents motius: les vacances, la calor, conviure a la 
fresca amb els veïns, etc. hem d’afavorir qualsevol hàbit cívic en la nostra ciutat, però també 
hem de ser tolerants per a poder distingir la intencionalitat dels actes i comprendre que viure 
en comunitat requereix un grau de flexibilitat adequat tenint en compte que tots els nostres 
actes també tenen sempre conseqüències en els nostres conciutadans i conciutadanes. Hem de 
distingir entre el murmuri d'una conversa d'estiu en una plaça pública i la cridòria incívica, 
per exemple, de fet, qualsevol incompliment és motiu de sanció. Malgrat això tampoc es pot 
garantir que algun veí o veïna es pugui sentir molest en algun moment pels múltiples actes 
cívics que es celebren en el sector donada la seva centralitat i gran afluència de públic; aquest 
fet també es pot produir puntualment en altres llocs de la ciutat com la Festa Major, i la Festa 
de la Mercè celebrada en aquest carrer recentment.” 
 
 
Va prendre la paraula el sr. Ramon Castellano, regidor i portaveu del grup municipal de CiU, 
qui va posar com a antecedents que no ve de nou, rebre suggeriments, queixes i observacions 
dels ciutadans per l’estat del paviment a l’Illa de Vianants de la nostra ciutat o, per igual, de la 
brutícia que s’incrusta en aquesta mateixa via. En diferents ocasions, d’altres també però en 
especial el nostre grup municipal, ja ha tractat aquest afer en aquest Ple Municipal davant 
l’equip de govern per tal que s’emprenguessin quantes accions fossin necessàries per 
solucionar aquest assumpte. No neguem en cap cas que s’hagin pogut emprendre accions 
però, o han estat insuficients o no s’ha tingut en compte el veïnat per saber de primera mà 
què, on, perquè, com i d’altres qüestions cal abordar. Actualment, les queixes s’acumulen pel 
perill i els danys per als vianants per trobar-se força peces del terra soltes, neteja de la via, 
excrements d’animals, falta notable de poda, reducció de la massa i tractament contra els 
insectes a l’arbrat (en algunes ocasions fins i tot les branques entre als balcons d’habitatges o 
tapen tota la visió del balcó), sorolls i escàndols per la matinada, pixades de persones 
incíviques a les façanes dels habitatges, robatoris de gran impacte i així un llarg etcètera.  
Aquest prec no volem sigui un més de tants. Un prec que pot produir que en els propers dies 
es netegi una mica més del que és habitual, hi hagi una mica més de passejades de la policia 
de matinada però que no solucioni l’afer a mig o llarg termini. Pels motius asnteriorments 
citats va formular el següent prec: L’Ajuntament de Gavà posi en marxa un estudi i un pla de 
xoc i actuació a l’Illa de Vianants en tots els sentits per a totes les franges horàries del dia. 
Que prèviament, els responsables s’asseguin amb l’Associació Veïnal del Barri del Centre i 
no només això, si no que s’escolti o es doni la possibilitat a tots els veïns a títol individual a 
poder exposar queixes i propostes de solució mitjançant un imprès, per exemple, repartit als 
seus domicilis, termini per presentar-lo i reunió d’avaluació inicial a les actuacions, i 
periòdica posteriorment. Els preguem acullin aquest problema amb responsabilitat i amb la 
seriositat que es mereix posant-nos a la seva plena disposició per contribuir a resoldre el 
problema. 
 
 
Respecte a aquest prec el sr. Obispo va dir que no ve de nou, Sr. Castellano, que el seu grup 
municipal magnifiqui fins on sigui necessari les indecències habituals en el dia a dia de 
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qualsevol ciutat per tal de mostrar-nos un panorama el més trist i desolador possible, 
independentment de si això respon a una situació real o no. Com comprendrà, no podem estar 
d’acord amb la seva visió gairebé apocalíptica de la Illa de Vianants que ens descriu. Aquest 
és un dels sectors de la nostra ciutat que per la seva rellevància comercial i el gran nombre 
d’usuaris que aglutina, rep una atenció específica i continuada en matèria de manteniment i 
seguretat. Els carrers de la Illa de Vianants, així com els d’altres zones de característiques 
similars,  es netegen de forma mecànica i manual un mínim de tres vegades al dia. A més, 
setmanalment es netegen amb aigua a pressió els punts més soferts de la zona i s’atenen totes 
les peticions ciutadanes que sol·liciten la intervenció dels equips de neteja donant així 
cobertura a totes les situacions puntuals que puguin produir. Si bé és cert que el tipus de 
paviment de la Illa no facilita la seva conservació,  cada setmana es revisa el seu estat i es 
reparen de forma recurrent durant tots els mesos de l’any totes les incidències que es detecten. 
Quant als elements vegetals de la Illa, dir que es poden sempre que cal, respectant el seu 
creixement i la seva estabilitat. De la mateixa manera, es realitzen els tractaments fitosanitaris 
autoritzats quan això és necessari. Cal destacar però que aquests tractaments s’adrecen al 
control de les plagues que puguin afectar la salut de l’arbre, no a l’eliminació de qualsevol 
insecte, cosa que, òbviament, impedeixen les normatives vigents. Això, no obstant, s’han 
donat les directrius necessàries per extremar el rigor i la qualitat de tots  els serveis que es 
venen prestant a la Illa. No dubti Sr. Castellano, que aquest Equip de Govern resta obert a 
qualsevol suggeriment que tan vostè, les associacions veïnals o la ciutadania vulgui fer arribar 
mitjançant els nombrosos canals de comunicació existents. La nostra voluntat és sempre la 
d’atendre totes aquelles aportacions que responguin a la realitat, que puguin ser tractades amb 
els recursos disponibles i contribueixin a millorar la qualitat de vida de la nostra ciutadania. 
 
 
Seguidament, el sr. Antoni Rafanell, regidor de CiU, va expressar que el proppassat dijous 12 
de setembre, i davant el debat i tractament al Parlament de Catalunya d’una Proposta de 
Resolució referent al futur tercer CAP a la nostra ciutat, el mitjà de comunicació públic local 
de Gavà Televisió es traslladà a la capital catalana per atendre, recollir i redactar la notícia al 
respecte. Vàrem quedar sorpresos des del nostre Grup Municipal així com des del Grup 
Parlamentari de Convergència i Unió que, malgrat Gavà Televisió realitzés una entrevista a la 
diputada de CiU encarregada d’aquesta resolució, a més dels diputats d’ERC i PSC, només 
aquestes darreres entrevistes i posicionaments al respecte varen ser incloses en el format de 
notícia publicada. Expressem el nostre més sentit malestar per no transmetre els ciutadans tots 
els posicionaments polítics al respecte, sense cap tipus de censura, com cal en un Estat de dret 
i democràtic perquè sigui el propi ciutadà qui prengui les seves pròpies conclusions. Va 
acabar preguntant: Ens poden indicar el per què de no emetre les declaracions de la 
responsable política de CiU del Parlament de Catalunya quan sí ho van fer dels del grup del 
Partit dels Socialistes i d’Esquerra Republicana? 
 
Com hem dit sempre --va contestar el sr. Carnero--, l’equip de govern considera que els 
professionals dels mitjans de comunicació tenen el criteri periodístic adequat per determinar 
el format d'una informació. Consultada la direcció dels mitjans, se'ns ha comunicat que, més 
enllà que en el cas que vostè esmenta recollissin opinions dels diferents grups parlamentaris, a 
l'hora d'elaborar la informació van valorar que apareguessin les declaracions dels 
representants d'Esquerra Republicana i del Partit dels Socialistes, perquè van ser els que van 
presentar la Proposta sobre el tercer CAP a Gavà. Vull recordar, en tot cas, que la comissió 
parlamentària es va pronunciar a favor del tercer CAP, i esperem que això doni l'impuls 
necessari al projecte que ha defensat aquest Ajuntament: dotar-nos d'un nou ambulatori allà 
on creixerà la ciutat, i el creixement de Gavà, com tots sabem, es farà de manera progressiva 
amb el Pla de Ponent. 
 
Un cop el torn del grup municipal CiU va finalitzar, es va encetar el corresponent al grup 
d’ERC-EV-IxG. 
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En un primer prec, el regidor i portaveu del grup municipal d’ERC-EV-IxG, sr. Andreu Pérez, 
atès --va dir-- que d’un temps ençà va en augment l’aparició de pintades xenòfobes, racistes, 
feixistes al nostre municipi, com es pot veure a les fotografies adjuntes. Per sort tenim, i 
gràcies a una proposta del grup d’ERC aprovada al Ple del 24 de juliol de 2003, l’article 102 
de l'Ordenança de la Via Pública  indica que, en aquests casos  “L’Ajuntament instarà als 
propietaris o realitzarà directament amb especial diligència, i atenent a criteris estètics, 
mitjançant personal de l’empresa municipal PRESEC, si afecta a l’interès general, si les 
expressions escrites tenen un caràcter racista, nazi, feixista, xenòfoba, sexista o homòfoba o 
per motius d’interès estètic, la neteja de l’element brut, amb càrrec a qui l’hagi embrutat o a 
qui en sigui responsable i també imposarà la sanció que correspongui d’acord amb el que 
disposi la legislació sectorial aplicable i sens perjudici de que cas que la pintada sigui 
susceptible de ser considerada delictuosa es posi en coneixement de l’autoritat judicial 
competent i en casos d’especial gravetat, es faci ús del dret a exercir l’acusació particular.”. 
Per la qual cosa va pregar que l’aplicació de l’ordenança esmentada, ordenant l’esborrament 
immediat d’aquestes pintades i efectuant la denuncia corresponent davant l’autoritat judicial 
perquè se n’esbrini l’autoria i es prenguin les mesures oportunes per tal d’evitar la 
proliferació de les pintades de tall feixista. 
 
Tal i com vostè indica --va assenyalar el sr. Obispo-- l’Ordenança de la Via Publica regula 
que una vegada són detectades les pintades, i si les expressions escrites tenen un caràcter 
racista, nazi, feixista, xenòfob, sexista o homòfoba o per motius d’interès estètic, es programa 
i s’inclou a la càrrega de treball de l’empresa municipal PRESEC i s’elimina el més aviat 
possible. Algunes d’aquestes que han estat eliminades. D’altra banda, si vostè localitza 
qualsevol pintada no dubti en donar-nos la seva ubicació per eliminar-les immediatament. 
 
 
En un segon prec, aquest cop a càrrec del regidor sr. Jordi Calatayud, el grup d’ERC-EV-IxG 
es va fer ressò de que el passat 26 d’agost El Periódico va publicar una exclusiva en què 
s’informava dels plans urbanístics relatius a Gavà, als sectors de Matabous, Resintex, Els 
Joncs i la Pineda. Si bé anteriorment s’havien difós informacions relatives a aquests plans a 
través dels mitjans municipals, mai abans s’havia informat de l’afectació dels sectors de la 
Pineda ni Resintex. En aquest article d’El Periódico s’assegura que hi ha negociacions amb la 
Generalitat per canviar la qualificació urbanística dels sectors, entre els quals hi ha el de 
Matabous, fins ara sòl rústic protegit de valor agrícola. Així mateix, el sector de la Pineda que 
queda per determinar urbanísticament està regulat pel Pla Director Urbanístic del Sistema 
Costaner, que declara el Sector Riera dels Canyars UTR-CE-147 "Unitat Territorial de 
Regulació de sòl Costaner Especial”, on no es poden desenvolupar determinades activitats. 
Però el projecte actual té una novetat, intentar crear un pol hoteler a la Pineda, on la 
experiència demostra que qualsevol actuació realitzada ha servit per perdre part de la riquesa 
natural de l’indret, en tant que no es fa complir de forma efectiva la normativa referent a la 
reposició d’arbrat eliminat amb les construccions.  Resulta si més no curiós que es vulgui 
crear un pol hoteler a Gavà quan l’explotació de l’actual hotel de Gavà Mar no és precisament 
exitosa, i quan el sector de can Torelló, qualificat urbanísticament per tal de rebre un ús 
hoteler, segueix abandonat. En un tema de tanta importància, que afecta unes 130 hectàrees, 
no deixa de ser sorprenent que els regidors ens anem assabentant de l’evolució de les 
converses amb la Generalitat a través de la premsa generalista. És una mostra més del 
menyspreu amb què el govern local tracta als representants de la ciutadania. Per tot això, va 
formular el següent prec: Que es convoquin reunions periòdiques amb els regidors que no 
formem part del govern per informar-nos puntualment de les novetats en les converses amb la 
Generalitat en relació al planejament urbanístic dels sectors Matabous, els Joncs, Resintex i 
Pineda; Que se’ns informi si hi ha alguna empresa o operador turístic interessat en aquestes 
requalificacions. 
 
En relació a aquest prec el sr. Carnero, manifestà que els grups municipals disposen dels 
mecanismes d'informació previstos en el ROM. D'altra banda, els mitjans de comunicació 
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locals o generals recullen prou encertadament qüestions tan rellevants com les que vostè 
planteja. Respecte a la petició concreta sobre els plans urbanístics de la ciutat, en aquests 
moments estan en fase de converses amb la Generalitat i tan bon punt es produeixin avenços 
significatius, informarem degudament de la manera més àmplia possible al conjunt de la 
ciutadania i als grups municipals. 
 
 
Va tornar a intervenir el sr. Pérez, aquesta vegada per formular una pregunta en la que va 
exposar que ja fa temps que al nostre municipi, com a tants altres del nostre voltant, s’estan 
produint una sèrie de robatoris de material de propietat pública en instal·lacions municipals: 
escoles, zones esportives, edificis, material de carrer … bàsicament és ferro (tapes del 
clavegueram, baranes), coure, cablejat elèctric. Tot i reconèixer la dificultat de prendre 
mesures de seguretat, per tal d’evitar aquests robatoris, potser caldria canviar l’estratègia de 
control i vigilància. Va acabar preguntant: Han fet cap valoració econòmica dels robatoris 
comesos en els darrer cinc anys? En cas afirmatiu, a quant puja el total? Han pres alguna 
mesura o actuació, arran d’aquest robatoris, per evitar que es repeteixin? 
 
El sr. Obispo va contestar que no és fins aquest any en que el robatori de material de propietat 
pública s’ha incrementat fins adquirir certa notorietat ja que, fins aleshores, les situacions 
d’aquesta naturalesa han estat d’escassa rellevància. Es per tant des de principis d’any que es 
realitza un seguiment específic de la valoració econòmica del material sostret, que a data 
d’avui suma un import de 28.800.- euros entre reixes i tapes de la xarxa del clavegueram, 
tanques i cable elèctric de l’enllumenat públic. Les mesures que s’han pres des dels serveis de 
manteniment per intentar evitar que es repeteixin els robatoris han consistit en aplicar 
soldadures i col· locar cadenes per a la subjecció de les tapes i de les reixes que es reposen així 
com d’aquelles més susceptibles de ser sostretes. També s’han realitzat, allà on ha estat 
possible,  reposicions provisionals de cable elèctric en traçat aeri per a les instal·lacions de 
l’enllumenat públic afectat per les subtraccions. Per part de la policia s'està realitzant des de 
fa temps un control especial de vigilància en col·laboració amb mossos, havent-se realitzat 
diverses detencions de presumptes responsables dels mateixos i es disposa d'informació de 
persones sospitoses que es dediquen a aquestes tasques delictives, exercint-se un control 
habitual sobre les mateixes. Dir també que des dels cossos policials s'està treballant de manera 
especial en els llocs de recaptació (establiments dedicats a la compra-venda de ferralla) 
havent-se realitzat diverses inspeccions als mateixos amb sancions econòmiques. 
 
 
En una nova pregunta d’ERC-EV-IxG, el regidor, sr. Pérez, va posar en coneixement que la 
formació política que representava va preguntar el passat 20 de juny, amb data de registre 
9210, sobre la reunió entre Alcaldia i el Sr. Angel Múñoz Cubillo subdirector general per a la 
Protecció de la Costa, del Ministeri de Medi Ambient. Segons la resposta rebuda, la reunió va 
tractar sobre el projecte del Passeig  Marítim. Hem d’entendre que durant la reunió no es va 
tractar el tema del retrocés de la platja, segons estudis recents.  Hem d’entendre que no es va 
aprofitar l’ocasió per parlar amb el Ministeri i cercar possibles solucions. De fet, segons ens 
consta a traves d’una resposta escrita del govern de l’Estat a una pregunta del grup d’ERC al 
Congres dels diputats, rebuda el 5 de setembre, “el Gobierno, en concreto el Ministerio de 
Agricultura, Alimentación y Medio Ambiente, no ha recibido queja, sugerencia, petición o 
información por parte de los municipios de Gavà y Viladecans relativa al agravamiento del 
retroceso de la costa en dichos municipios”. En canvi, vostès, en resposta en aquest mateix 
Ple Municipal a una pregunta que vam formular el passat 30 de maig de 2013, ens van dir que 
“L’Ajuntament ha sol·licitat a la Dirección General de Calidad y Evaluación Ambiental y 
Medio Natural del Ministerio de Agricultura, Alimentación y Medio Ambiente, en la seva 
condició d’òrgan ambiental, que promogui les mesures necessàries per revertir l’actual procés 
de regressió litoral a les platges de Viladecans, el Prat de Llobregat i Gavà”. Per tot l’anterior 
va preguntar: Per quin motiu, a la reunió no es va tractar el retrocés de la platja? Menteix el 
govern central quan afirma que l’Ajuntament de Gavà mai se li ha queixat ni li ha fet arribar 
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cap suggeriment, petició o informació sobre el retrocés costaner? En cas  afirmatiu, quina és 
la posició del Ministeri i del govern local? En cas que no se’n parles en la reunió esmentada, 
per què no es va aprofitar l’ocasió per exposar el problema? 
 
Va prendre la paraula el regidor sr. Javier Galcerán, qui va dir textualment el que segueix: 
L’alcalde va enviar un ofici en data 30 de maig de 2013 a la Directora General de Calidad y 
Evaluación Ambiental y Medio Natural del Ministerio de Agricultura, Alimentación y Medio 
Ambiente on s’exposava la preocupació pel retrocés costaner a les platges del terme 
municipal, el que evidencia la insuficiència de la declaració d’impacte ambiental acordada i 
se sol·licitaven tres peticions: 1) Mesures oportunes per subsanar l’impacte produït a les 
platges per restituir la realitat preexistent; 2) Avaluar la necessitat d’alguna de les inversions 
previstes en “l’Estudi de la dinàmica i problemàtica de les platges de Gavà i Viladecans”; i 3) 
El lliurament de l’Estudi per a determinar el transport net a la zona”, elaborat per l’Autoritat 
Portuària de Barcelona. 
 
Amb registre de sortida del Ministeri de 18 de juny de 2013, el Subdirector General de 
Evaluación Ambiental manifesta que l’ofici de l’Ajuntament, ha estat reenviat a l’organisme 
Puertos del Estado per tal que donin compliment a la declaració d’impacte ambiental. 
L’Alcalde va enviar un ofici a la Directora General de Calidad y Evaluación Ambiental, en 
data 9 de juny de 2013, on es manifestava que a l’espera de la resposta a les peticions 
formulades, sol·licita que l’Ajuntament sigui incorporat com a membre de ple dret a la 
Comissió de Seguiment del Programa de Vigilància de la declaració d’impacte ambiental del 
Pla Director del Puerto de Barcelona. Aquest segon ofici, l’Ajuntament no ha tingut resposta.  
 
L’Alcalde va enviar un ofici, en data 9 de juliol de 2013, al Subdirector General de Costes i 
Acció Territorial del Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya, 
on se sol·licitaven dues peticions: 1) Que des de la Subdirecció es prenguin les mesures 
oportunes perquè els òrgans de l’Estat corregeixin la regressió litoral i 2) Que atesa la 
condició d’interessat i d’afectat de l’Ajuntament, que la Subdirecció informi de les gestions 
que es porten a terme per corregir la regressió litoral. 
 
Resulta evident que el govern central té constància de la queixa de l’Ajuntament de Gavà pel 
retrocés costaner detectat. 
 
De moment, el Ministeri d’Agricultura, Ramaderia i Medi Ambient s’ha limitat a remetre la 
queixa de l’Ajuntament a l’organisme públic Puertos del Estado. 
 
L’Ajuntament de Gavà vol que es revisi la declaració d’impacte ambiental de l’ampliació del 
Port de Barcelona a efectes que se solucioni la regressió litoral, el que comportarà una 
inversió, l’abast i contingut de la qual encara s’ha de determinar.  
 
Per tal de materialitzar la revisió, resulta important que l’Ajuntament sigui membre de la 
Comissió de Seguiment de la declaració d’impacte vigent, tal i com s’ha demanat al Ministeri 
i a la Generalitat de Catalunya.  
 
Pel que fa a la reunió amb el Subdirector General per a la Protecció de la Costa, Sr. Àngel 
Muñoz , com vostès ja saben la va mantenir la tinenta d'alcalde de Promoció Econòmica, 
Urbanisme, Medi Ambient i  Planificació Estratègica i el tema abordat va ser explorar la 
participació del govern de l'Estat en el projecte d’ampliació del passeig marítim, ja que era la 
persona per parlar d'aquesta qüestió, i no de la regressió de les platges. 
 
L’assumpte de la regressió l'estem seguint, com queda clar, amb intensitat i amb tots els 
interlocutors que cal.” 
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La darrera intervenció del grup municipal d’ERC-EV-IxG la va dur a terme el sr. Calatayud, 
qui exposà que el Casal d’avis de l’antiga Caixa de Penedès situat al carrer del Centre va 
tancar. Va afegir que es tenia notícia que l’Ajuntament  i uns 150 usuaris de l’antic local de 
Jubilats de Caixa del Penedès, havien acordat obrir el local de nou, de moment fins a final 
d’any, amb l’ajuda de l’Ajuntament i la Obra Social de la Caixa. Es per això que va 
preguntar:  A quins acords ha arribat l’Ajuntament amb aquest  grup i amb l’Obra Social de la 
Caixa? Quants diners hi destinarà l'Ajuntament a aquest casal? Aquesta predisposició s'entén 
que s’estendrà  a altres casals de jubilats de les obres socials d'altres caixes d’estalvis o 
entitats bancàries? 
 
En relació a aquesta pregunta la sra. Herrera, tinenta d’alcalde, manifestà que l’Obra Social de 
Caixa Penedès va desaparèixer amb la desaparició de l’entitat bancària. Part de les seves 
funcions han estat succeïdes per la Fundació Pinnae que gestiona, entre d’altres, els 14 casals 
de gent gran que abans gestionava l’esmentada Obra Social. Els acords indiquen la cessió 
d’ús del local del c/Centre fins a 31 de desembre de 2013, assumint la Fundació Pinnae les 
despeses de manteniment, neteja i consums i l’Ajuntament l’activitat que acordi 
desenvolupar-hi. L’Ajuntament ha destinat l’equip de treball amb la Gent Gran a la posada en 
marxa d’aquest casal incorporant-lo a la gestió municipal i comptant amb la col·laboració de 
la pròpia gent gran de la ciutat. Aquesta predisposició s’entén que s’estendrà a altres casals de 
jubilats de les obres socials d’altres caixes d’estalvis o entitats bancàries? Que nosaltres 
coneguem, no hi ha a la ciutat altres casals de gent gran d’obres socials de caixes d’estalvis 
susceptibles de seguir aquest mateix camí, i no pas per manca de voluntat del govern 
municipal 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC-EV-IxG es va iniciar el del Grup municipal de 
C’s, essent en tots els casos el sr. Miguel-Ángel Ibáñez qui va prendre la paraula per a 
formular oralment els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-
i-quatre hores d'antelació al començament de la sessió.  
 
En un primer, el regidor de C’s, formulava a l’equip de govern el prec de que en la Rambla 
Salvador Lluch, donde están ubicados los dos Bicibox, encontramos que cada día hay más 
bicicletas atadas a los árboles y farolas, produciendo una mala imagen y un peligro para los 
transeúntes en esta zona de la Rambla. Sabiendo de la existencia de los dos aparca-bicicletas 
gratuitos situados, uno en el cruce de la Rambla Lluch con Carretera Santa Creu de Calafell y 
el otro frente a la estación de RENFE. Consideramos que esta situación es perfectamente 
evitable. Va acabar formulant el següent prec: Que se realice una campaña de sensibilización, 
que mediante la colocación de señalización se prohíba el estacionamiento de bicicletas salvo 
en los aparcamientos gratuitos existentes y que se señalice la ubicación de los mismos. 
 
L'acció que vostè proposa --va assenyalar el sr. Obispo-- implicaria posar un senyal en cada 
arbre, fanal, o possible lloc on lligar una bicicleta en tota la ciutat. Això a part d'una despesa 
enorme i innecessari que representa, implica posar més obstacles en la via pública. 
L'Ajuntament i la policia municipal a través de les seves ordenances, tenen mitjans para, 
retirar, sancionar o prendre a cada moment les mesures oportunes per evitar l'estacionament 
inadequat de les bicicletes. 
 
 
A continuació, el regidor de C’s, sr. Miguel-Ángel Ibáñez, va esposar que cada día nos 
encontramos en las calles de nuestra ciudad más pintadas de índole político. Parece que existe 
una confrontación de pintadas, contestándose unos a otros. Para evitar esta contaminación 
visual y mantener la limpieza y la imagen de nuestra ciudad. Afortunadamente nuestra ciudad 
dispone de “Punts d’expressió ciutadana” donde cualquier ciudadanos o colectivo puede 
expresar cívicamente sus inquietudes. Seguidament va fer el següent prec: Que se eliminen 



 19 de 34

todas las pintadas en espacios públicos y solicitamos que ello se haga tan pronto como sean 
detectadas.  
 
Pel que feia a aquest prec el sr. Obispo va donar per reproduïda la resposta anteriorment 
donada al grup d’ERC-EV-IxG. 
 
El sr. Ibáñez considerava que si bé el prec formulat pel grup D’ERC-EV-IxG versava sobre la 
mateixa qüestió el cert era que es cenyia a les pintades realitzades pels grups polítics de 
caràcter extremista de dreta que consten a l’ordenança municipal mentre que el presentat pel 
grup municipal que ell representava es referia a qualsevol pintada d’índole política. 
 
Novament intervingué el sr. Obispo per recordar que l’ordenança es referia a pintades que  
afectessin a l’interès general, si les expressions escrites tenen un caràcter racista, nazi, 
feixista, xenòfoba, sexista o homòfoba o per motius d’interès estètic, que és el que aplica 
l’ajuntament.  
 
Va prendre la paraula el sr. Balsera, alcalde, per manifestar que el prec d’ERC-EV-IxG feia 
referència a les pintades que l’ajuntament, en virtut de l’ordenança, estava obligat a eliminar 
de manera automàtica, mentre que en relació a la petició del sr. Ibáñez s’hauria de veure si el 
contingut polític de la mateixa incompleix l’ordenança. 
 
 
En un nou prec el regidor de C’s, sr. Ibáñez, va dir: “Con el objetivo de proporcionar más 
servicios y maximizar las posibilidades de los diversos parques y zonas ajardinadas de los que 
dispone nuestra ciudad de Gavá. Hemos detectado que no hay zonas habilitadas para los 
perros, concretamente pipi-canes. Por ello desde el Grupo Municipal de Ciutadans-C’s 
formulamos el siguiente ruego: Que se habiliten en los parques y plazas, convenientes, pipi-
canes para conseguir que nuestra ciudad disponga de más servicios y con la misma conseguir 
mantener un amplio estatus de limpieza en nuestras calles.  
 
Sr. Ibáñez, --va contestar el sr. Obispo-- és cert que en la nostra població no hi ha cap espai 
habilitat perquè els animals de companyia facin les seves necessitats i és per una raó, s'ha 
demostrat que els pipicans són poc fiables i concentradors d'un altre tipus de problemes que 
potser són encara més greus des d'un vessant de salubritat pública.  L'Ordenança municipal de 
Tinença d'animals permet fer compatible els usos de les vies i espais públics per a les 
persones i també per a tothom que tingui animals de companyia sempre mantenint el màxim 
respecte els uns als altres. L'Ajuntament, a través de la Policia Municipal, realitza 
quotidianament actuacions encaminades a millorar la convivència i el civisme: control de 
cens dels animals, microxips, que vagin lligats, que els gossos potencialment perillosos portin 
morrió, etc. i si és necessari, advertir o en cas contrari denunciar els actes incívics d'aquests 
propietaris. 
 
 
Novament intervingué el sr. Ibáñez, aquest cop per posar com a antecedents que nuestro 
paseo marítimo, premio FAD 2012, adolece de falta de lavabos públicos lo cual representa un 
problema higiénico y sanitario importante para todos los usuarios de dicha vía; en verano 
cuando el problema es mucho más importante se intenta paliar con la instalación de lavabos 
químicos durante la temporada de baño. En otras poblaciones costeras similares este problema 
no existe pues se dispone de los lavabos de los chiringuitos/bares instalados en el propio 
paseo, cosa que no sucede en nuestra población. Quisiera insistir en el hecho de que no es un 
problema de 3 meses al año, pues afortunadamente el paseo está pensado para disfrutar de él 
todo el año y así lo atestiguan los niños que lo utilizan para ir y volver del colegio y  las 
muchas personas que a diario disfrutan no solo  paseando a pie o en bicicleta sino también los 
que practican sus aficiones como ir en patines, skate, o simplemente hacer footing, etc. como 
es también el caso de algunas de las personas presentes en esta Sala. Per tot l’anterior va 
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acabar formulant el següent prec: Que en los pliegos de condiciones de las concesiones 
municipales nuevas y de las ampliaciones, modificaciones o prórrogas de las ya existentes 
cuyo solar linde con el paseo marítimo, se incluya una cláusula por la cual tengan que 
disponer y mantener como mínimo un lavabo público para hombres y otro para mujeres 
accesibles desde el Paseo y que deberían estar abiertos al público durante el mismo horario 
del objeto de la concesión, con la salvedad de poder cerrarlos a las 24h. 
 
En relació a aquest prec el sr. Carnero va manifestar el següent: “En primer lugar, 
manifestarle que como Ud. mismo dice, durante la temporada de verano, que es cuando se 
hace un uso intensivo de la playa y del paseo marítimo, las necesidades de uso de los 
servicios de W.C. por parte de los paseantes se solventan con cabinas de W.C. químicos 
puestos en el paseo y con los de los chiringuitos.  En segundo lugar, el pliego de cláusulas 
técnicas para la instalación y la explotación de los quioscos de bebidas en la playa de Gavà 
establece que el lavabo del quiosco es de uso público y gratuito, durante el horario de 
funcionamiento de la actividad, para todas las persona y no solamente por los clientes. Y en 
relación con su petición de que a los adjudicatarios de nuevas concesiones, y también de las 
modificaciones o prórrogas de las ya existentes, se les incluya dentro de sus obligaciones la 
de disponer de un lavabo público para hombres y otro para mujeres, accesible desde el paseo 
marítimo, los servicios técnicos municipales estudiaran la viabilidad de incluir esta cláusula 
en los sucesivos pliegos de condiciones. 
 
 
En la darrera intervenció del torn de precs i preguntes que va efectuar el portaveu del grup 
municipal de C’s, sr. Ibáñez, va posar de relleu que hemos recibido diversas quejas tanto de 
los vecinos del centro del pueblo como de Gavá Mar y de los comerciantes de la Rambla 
Vayreda sobre el servicio de limpieza realizado por PRESEC durante este verano, 
concretamente en el espacio de tiempo que comprende desde Junio hasta Agosto. Las tres 
fuentes principales de las quejas son: En la zona de playa y en la del pueblo los vecinos han 
visto como día a día se veían más sucias las calles y nos han transmitido su impresión que la 
frecuencia de las máquinas barredoras había bajado o bien en algunas calles directamente 
había desaparecido algunos días; Por otro lado, los vecinos de toda la ciudad tienen la 
impresión que este verano no se ha realizado el servicio de limpieza de contenedores. Sí se 
recogía la basura, pero nos comunicaban serias dudas de que los contenedores hayan sido 
lavados después de su recogida, ya que los olores eran mucho más intensos y desagradables 
que en veranos anteriores; Por último, queremos trasladar la queja recibida de comerciantes 
de la Rambla. Durante el periodo estival, el vehículo híbrido responsable del baldeo de la 
zona peatonal no ha pasado con la frecuencia necesaria, provocando el malestar de los 
clientes de las terrazas, al encontrarse orines y suciedad en el suelo. Va acabar preguntant: 
¿Cuáles han sido las circunstancias que han impedido a PRESEC realizar sus funciones 
correctamente, durante el periodo estival? ¿Ha sido por falta de personal o de maquinaria? Si 
es porque  la maquinaria se estropeó ¿Cuánto tiempo ha estado estropeada? ¿Actualmente está 
toda la maquinaria en condiciones óptimas de funcionamiento? 
 
La resposta a la pregunta va anar a càrrec del sr. Obispo, qui digué que no constava cap 
alteració significativa dels serveis de neteja viària de la ciutat previstos per al període estival. 
S'havia comptat amb els mateixos recursos que l'any passat, sense que s'hagi produït cap 
incidència d'importància, més allà de les produïdes pels canvis de torn del personal de 
vacances i avaries puntuals de la maquinària utilitzada, a excepció del servei d'hidro-
netejadora de la Rambla. En relació a aquest servei de baldeo de la Rambla, si bé és cert que 
durant algun temps no ha estat possible mantenir la freqüència necessària, el servei va quedar 
completament restablert a mitjan el mes d'agost, realitzant, a més, diverses neteges 
extraordinàries de la zona. Cap esmentar així mateix que la neteja de les zones destinades a 
terrasses són també responsabilitat dels establiments que les regenten. D'altra banda, 
comentar-li que durant el mes d'agost s'han produït diferents avaries en els vehicles renta-
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contenidors que han impedit realitzar la cobertura habitual del servei, veient-nos obligats a 
realitzar neteges puntuals amb diferent maquinària d'aquells contenidors més afectats. 
 
 
Un cop acabada la lectura dels precs i preguntes presentats per escrit el sr. Alcalde va cedir el 
torn novament al grup municipal de CiU, per tal que fes un prec oral atès que no havia esgotat 
la totalitat dels precs i preguntes que podia presentar. Així, el sr. Ramon Castellano,    regidor 
del grup municipal de CiU, va exposar que al Parc del Mil·leni semblava ser que hi havia un 
tram on els fanals no funcionaven i al passejar per la nit o fer alguna pràctica esportiva, 
qüestió habitual en aquell indret, la gent se sentia una mica intimidada per la manca de llum. 
Així doncs, va pregar a l’equip de govern que revisés els esmentats fanals i, pel cas de ser 
insuficient la llum existent, procedís a donar-hi solució.  
 
Seguidament, el sr. Castellano va realitzar una pregunta posant com a antecedents la resposta 
que havia donat l’equip de govern en aquesta mateixa sessió plenària a la pregunta formulada 
amb anterioritat relativa a la manca d’introducció de les declaracions que va fer la diputada de 
CiU, sra. Mercè Jou, en l’entrevista que li va fer Gavà Televisió sobre el tercer CAP de Gavà. 
En aquest sentit, CiU, havia preguntat el per què no s’havien emès tots els posicionaments 
polítics que havien donat els grups, tenint constància que havien fet declaracions els grups del 
PSC, ERC i CiU, essent la resposta donada pel sr. Carnero que dita qüestió es deixava al 
criteri dels professionals. El sr. Castellano va dir que des del grup de CiU no posaven en 
dubte dita professionalitat però on no podien coincidir era en el tenir cura de l’aspecte polític, 
atès que era prou conegut que existia una reglamentació per tal que tots els grups polítics es 
poguessin expressar en els mitjans de comunicació, per la qual cosa, no entenia per què 
s’havia trencat aquesta dinàmica. Per tot l’anterior va preguntar si l’equip de govern trobava 
correcte que davant qualsevol posicionament polític tothom es pogués expressar de manera 
que dit posicionament arribés al ciutadà o, si per contra, el ciutadà només havia de rebre el 
posicionament polític segons el criteri que el tècnic municipal considerés. 
 

---------- 
El sr. Javier García s’absenta definitivament de la sessió. 

---------- 
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
 
1) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL D’ICV-

EUiA RELATIVA A LA DEFENSA DE LA CULTURA DE LA PAU I EL 
DIÀLEG COM A SOLUCIÓ DELS CONFLICTES I CONTRA UNA 
INTERVENCIÓ MILITAR A SÍRIA.  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal  d’ICV-EUiA,  en 
relació a la defensa de la cultura de la pau i el diàleg com a solució dels conflictes i contra una 
intervenció militar a Síria, declaració que, després del debat i un cert consens entre els grups 
que finalment votarien a favor, diu així en la seva part dispositiva:  
 
PRIMER .- Solidaritzar-nos amb el poble sirià que pateix des de fa dos anys una guerra civil i 
que ha suposat més de 100.000 víctimes mortals i més de 6 milions de desplaçats i refugiats. 
  
SEGON.- Reiterar que la solució a la guerra civil a Síria ha de passar per un alto el foc per 
ambdues parts, tant el govern d’Al Assad com els rebels, i per suposat per la no intervenció 
militar estrangera. Per tant, cridem a esgotar la via diplomàtica i el diàleg per tal de trobar una 
solució pacífica al conflicte tal i com ha demanat el Secretari General de les Nacions Unides. 
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TERCER.- Insistir en la necessitat de la destrucció de tot l’arsenal a nivell mundial de les 
armes de destrucció massiva, tant nuclears com químiques i bacteriològiques, i demanar al 
govern espanyol que exhorti, en els òrgans pertinents, a signar la Convenció sobre Armes 
Químiques de 1997 a tots els països que encara no ho hagin fet, entre ells Síria o Israel. 
  
QUART .- Demanar a Nacions Unides que faci una verificació imparcial de l’ús que s’ha fet 
d’armes químiques a Síria, per tal que els seus autors, siguin quins siguin, assumeixin la 
responsabilitat penal per aquests actes criminals.  
  
CINQUÈ .- Fer una crida a donar suport a totes les mobilitzacions de la societat civil a favor 
de la pau i contra les violències, l’acció humanitària internacional i la diplomàcia per demanar 
una solució pacífica del conflicte, única vía que garanteix el futur i la pau entre els pobles.  
  
SISÈ.- Demanar al govern d’Espanya, i al Govern de Catalunya, que no només no participi en 
aquesta intervenció militar, sinó que no permeti l’ús de les seves bases militars ni el seu espai 
aeri a cap país que pretengui atacar a Síria. 
  
SETÈ.- Demanar a les ciutats compromeses amb els Drets Humans que es treballi en una 
campanya conjunta de defensa de la cultura de pau i dels Drets Humans com a estratègia de 
futur dels pobles i països.  
  
VUITÈ .- Fer trasllat d’aquests acords als Grups Parlamentaris del Congres dels Diputats/es, 
al grups parlamentaris al Parlament de Catalunya, a l’Institut de Drets Humans de Catalunya, 
a la CGLU i a la ciutadania de Gavà.  
 
La Declaració política va ser aprovada per deu (10) vots a favor (8 PSC, 1 ICV-EUiA i 1 
C’s), cap en contra i nou (9) abstencions (4 PP, 3 CiU i 2 ERC-EV-IxG), donant-se per tant el 
vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (19), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
Va prendre la paraula la sra. Emma Blanco, tinenta d’alcalde i regidora del grup d’ICV-EUiA, 
qui va manifestar que el diàleg i la cultura de la pau eren cabdals pel futur dels pobles. En 
aquest sentit, l’exposició de motius de la Declaració Política ressaltava la importància de la 
ciutat de Gavà en els diferents moments on havia reflectit aquest compromís de cultura de 
pau, com era la recuperació de la memòria històrica amb el refugi de la Rambla, el moment en 
que la ciutat de Gavà s’ha sumat a la campanya contra les mines antipersona o el mur de la 
vergonya del Sàhara, etc. Per aquests motius era prou important que en un moment com 
l’actual a Síria, on hi havia situació molt dramàtica a conseqüència d’una guerra civil, la única 
via possible era el diàleg, l’esmentada cultura i el treball diplomàtic.  
 
Va posar de manifest que s’havien incorporat les esmenes realitzades pel grup del PSC així 
com una part de les realitzades pel grup d’ERC-EV-IxG, passant a llegir tot seguit la part 
dispositiva de la Declaració Política, si bé, en la seva totalitat, la mateixa deia el que segueix: 
 

“La ciutat de Gavà ha reobert al públic el refugi de Guerra Civil situat a la 
Rambla de Gavà, com a espai de recuperació de la memòria i per retre 
homenatge a les persones víctimes dels bombardejos de la Guerra Civil de 
1936-1939, on l’aviació alemanya i italiana, recolzant el règim franquista, 
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vam bombardejar diferents ciutats espanyoles causant morts, dolor, i 
destrucció. 
 
Gavà porta anys treballant la cultura de pau, a través de mecanismes com els 
Drets Humans, per tal de contribuir a la resolució dels conflictes d’una 
manera dialogada, beneficiosa per totes les parts, i on els diferents tipus de 
violències son condemnats, per generar un present i futur més harmoniós.  
 
La ciutat de Gavà, a partir de la iniciativa de l’artista saharaui Mouloud 
Yeslem va participar activament en una campanya contra les mines 
antipersona i per la cultura de pau. 
 
Sempre compromesa la ciutat amb els valors del diàleg, el respecte a la 
diversitat, la condemna a tots els tipus de violència, la mediació com a fórmula 
de resolució dels conflictes i la cultura de pau com a objectiu fonamental de 
relació entre les persones, volem alçar la veu davant la situació de present que 
s’està vivint a d’altres llocs del món, com és l’exemple de Síria,  des de la 
responsabilitat individual i col·lectiva com a signats de la Carta- Agenda 
Mundial dels Drets Humans.  
  
Atesa la guerra civil que s’esdevé a Síria i l’amenaça d’una imminent 
intervenció militar a Síria, tal i com han manifestat els governs dels EEUU i 
França, (ja siguin avalades pel Consell de Seguretat de Nacions Unides com al 
marge del mateix-), creen situacions d’emergència, com ja va passar a la 
guerra de l’antiga Iugoslàvia, a l’Iraq, a l’Afganistan i a Líbia. 
 
Creiem que cap conflicte pot solucionar-se amb el bombardeig a la població a 
la qual es pretén 'salvar' i què l’ús de la força i la violència com a mecanisme 
de resolució de conflictes només porta a més violència i més inestabilitat, de la 
qual la població civil n’és la principal víctima. 
  
Accions d’aquest tipus responen més als negocis de les multinacionals 
armamentístiques que pressionen als governs i a diferents interessos 
geoestratègics d’aquests que no pas a una veritable preocupació per la 
situació humanitària de la població. 
   
Atès que, segons les informacions publicades, a banda de les 350 víctimes com 
a conseqüència de l’ús d’armament químic, el conflicte s’ha cobrat ja la vida 
de 100.000 civils més a causa de l’ús d’armament convencional, sense que la 
comunitat internacional hagi fet res. I que a aquestes dades s’hi han de sumar 
els sis milions de desplaçats i refugiats, segons ACNUR, que generen una crisi 
humanitària als països fronterers de Jordània, Líban, l’Iraq i Turquia. 
  
Una intervenció militar a Síria tindria conseqüències irreparables per a la 
població civil, com ja va passar a l’Iraq, a l’Afganistan o recentment a Líbia, i 
que a més a més podria tenir un efecte en cadena a la ja complicada situació a 
l’Orient Mitjà. 
  
Atès que la carta de les NNUU en el seu articulat afirma: “els membres de la 
Organització, en les seves relacions internacionals, s’abstindran de recórrer a 
l’amenaça o l’ús de la força contra la integritat territorial o la independència 
política de qualsevol estat o en qualsevol altra forma incompatible amb els 
propòsits de les NNUU” i entenent que les relacions internacionals s’han de 
basar en el respecte entre els pobles, el desarmament i la contenció de l’ús de 
la força com a instrument de resolució dels conflictes. 



 24 de 34

  
Es per aquest motiu que el Grup Municipal d'ICV-EUiA  proposa al Ple 
l'adopció dels següents acords: 
   
PRIMER: Solidaritzar-nos amb el poble sirià que pateix des de fa dos anys una 
guerra civil i que ha suposat més de 100.000 víctimes mortals i més de 6 
milions de desplaçats i refugiats. 
  
SEGON: Reiterar que la solució a la guerra civil a Síria ha de passar per un 
alto el foc per ambdues parts, tant el govern d’Al Assad com els rebels, i per 
suposat per la no intervenció militar estrangera. Per tant, cridem a esgotar la 
via diplomàtica i el diàleg per tal de trobar una solució pacífica al conflicte tal 
i com ha demanat el Secretari General de les Nacions Unides. 
  
TERCER: Insistir en la necessitat de la destrucció de tot l’arsenal a nivell 
mundial de les armes de destrucció massiva, tant nuclears com químiques i 
bacteriològiques, i demanar al govern espanyol que exhorti, en els òrgans 
pertinents, a signar la Convenció sobre Armes Químiques de 1997 a tots els 
països que encara no ho hagin fet, entre ells Síria o Israel. 
  
QUART: Demanar a Nacions Unides que faci una verificació imparcial de l’ús 
que s’ha fet d’armes químiques a Síria, per tal que els seus autors, siguin quins 
siguin, assumeixin la responsabilitat penal per aquests actes criminals.  
  
CINQUÈ: Fer una crida a donar suport a totes les mobilitzacions de la 
societat civil a favor de la pau i contra les violències, l’acció humanitària 
internacional i la diplomàcia per demanar una solució pacífica del conflicte, 
única vía que garanteix el futur i la pau entre els pobles.  
  
SISÈ: Demanar al govern d’Espanya, i al Govern de Catalunya, que no només 
no participi en aquesta intervenció militar, sinó que no permeti l’ús de les 
seves bases militars ni el seu espai aeri a cap país que pretengui atacar a 
Síria. 
  
SETÈ: Demanar a les ciutats compromeses amb els Drets Humans que es 
treballi en una campanya conjunta de defensa de la cultura de pau i dels Drets 
Humans com a estratègia de futur dels pobles i països.  
  
VUITÈ: Fer trasllat d’aquests acords als Grups Parlamentaris del Congres 
dels Diputats/es, al grups parlamentaris al Parlament de Catalunya, a 
l’Institut de Drets Humans de Catalunya, a la CGLU i a la ciutadania de 
Gavà.”  
  

 
A continuació, el regidor del grup municipal de C’s, sr. Miguel-Ángel Ibáñez, va dir que 
estaven a favor de la pau, de la defensa de la cultura, del diàleg com a mesura de resolució de 
conflictes, contra la intervenció militar a Síria i en qualsevol altre part del món, però va 
preguntar si dites mesures eren suficients com per aturar les guerres i els genocidis. Va afegir 
que només amb la voluntat no es podien resoldre aquests problemes; per això, va plantejar 
que, potser, reforçant el paper i la independència de l’ONU,  es podria tenir una força 
d’intermediació que pugui arribar a ser efectiva. Confiava en que la delegació de l’ONU a 
Síria pogués realitzar el seu informe en relació a les armes químiques, alhora que, 
paral·lelament, es pugui portar als culpables d’aquesta dramàtica situació a ser jutjats al 
Tribunal Internacional. 
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El sr. Jordi Calatayud, regidor del grup municipal d’ERC-EV-IxG, va manifestar de manera 
literal, el següent: “Estem d'acord en la cultura del diàleg per la pau i estem compromesos 
amb els drets humans. 
 
Entenem que els governs dels estats tenen una responsabilitat sobre els seus ciutadans i han de 
garantir l'expressió de les seves aspiracions com a poble. 
 
Al cas que ens ocupa el govern sirià, entenem que no va utilitzar tots els mecanismes 
possibles de diàleg amb l'oposició per evitar el conflicte armat que ara pateixen els seus 
ciutadans, i aquesta actitud no queda reflectida a la declaració suficientment. 
 
La declaració té un interès en fer recaure part de la responsabilitat, per no signar la Convenció 
sobre armes químiques, en Israel deixant de nomenar altres estats de la zona que no han signat 
aquesta convenció com son Egipte i Sudan del Sud, ni els pocs altres membres de NNUU que 
tampoc l'han signada com son Angola, Birmània i Corea del Nord. 
 
Al punt quart de la Declaració Política posa en dubte les verificacions de NNUU, ja que es 
demana una verificació imparcial com si les realitzades fins al moment no ho fossin. 
 
Agrair a la proponent i els que l'hi donen suport el reconeixement que fan de Catalunya com a 
subjecte de política internacional, per poder decidir la no intervenció a la guerra, la utilització 
de les bases militars estrangeres, si les tingués, o tancar el seu espai aeri.  
 
Estant d'acord en el fons de la declaració no la podem votar a favor ja que traspua uns valors 
de política de blocs, els mateixos fets estan bé o malament segons si son amics o enemics els 
que els protagonitzen. Parlem de pau i decidim quins estats imperialistes son bons i quins 
dolents. Hauríem de condemnar l'imperialisme sigui de qui sigui.”  
 
 
Per la seva banda, el grup municipal de CiU, mitjançant el regidor sr. Antoni Rafanell, 
expressà, de forma textual, el que segueix: “Es tracta d’un conflicte molt complex i profund, 
que admet una gran quantitat de matisos i, sobretot, en què no es pot caure en maniqueismes. 
És imprescindible que des de l’Organització de les Nacions Unides es lideri el procés de 
pacificació, apartant actituds obstruccionuistes per part d’alguns països membres, que 
responen més a interessos particulars que no pas generals. 
 
Des de Convergència i Unió  som ferms defensors de la cultura de la pau i de l’ús del diàleg 
com a solució dels conflictes. 
 
Ara bé, l’ús d’armes químiques contra la població civil siriana (l’ONU ja ha afirmat que 
disposa de proves “clares i convincents” que es fan servir) és del tot menyspreable, i atempta 
frontalment contra els Drets Humans. És fa del tot imprescindible que Síria firmi la 
“Convenció sobre la prohibició del desenvolupament, producció, emmagatzematge i ús 
d’armes químiques i sobre la seva destrucció”, vigent des de l’any 1997. Només 5 dels 195 
Estats reconeguts per les Nacions Unides no l’han firmat. Un d’ells és Síria. 
 
La intervenció a Síria hauria de ser l’últim recurs, un cop les negociacions no haguessin 
arribat a bon port, i amb l’objectiu de protegir a la població civil siriana, posar fi a la guerra 
civil i acabar amb la dictadura de Bashar Al Assad.” 
 
 
En el torn del grup municipal del PP, la regidora, sra. Mónica Parés, va intervenir per dir 
literalment que: “Des del Partit Popular sempre hem cregut que reobrir ferides del passat no 
era la millor solució als problemes actuals. Conèixer la història és bo per no repetir-la. Però si 
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la recordem, ho fem amb memòria històrica objectiva. I si recordem el refugi de la Guerra 
Civil també haurem de recordar a tots els gavanencs que vàrem morir la Guerra, des del 
primer fins l’últim, independentment de la seva ideologia i/o religió. 
 
Però des del Grup Municipal Popular estem defensant constantment la democràcia, la llibertat 
i la concòrdia a la nostra ciutat quan altres Grups Municipals pretenen dividir-nos i enfrontar-
nos i per tant, per aquests valors seguirem treballant, tot cenyint-nos al tema central de la 
Declaració Política que avui ens porten a Plenari. 
 
Recordem que fa temps que el PP està demanant una solució pacífica al conflicte a Síria. I ho 
vàrem fer al Congrés dels Diputats amb una Proposició No de Llei al juny de 2011 arran de 
les revoltes al Orient Mitjà quan el nostre partit estava a l’oposició. 
 
En aquell moment, molts sirians van iniciar una revolta exigint la llibertat i la democràcia al 
seu país a la que el Govern Sirià va respondre de manera brutal i indiscriminada contra la seva 
població arribant a l’actualitat, a més de 100.000 morts, entre ells, 11.000 infants segons 
dades publicades avui mateix, milions de ferits i innumerables desplaçats i exiliats. 
 
Ara, 2 anys més tard, vostès porten aquesta Declaració Política al Plenari. Entenem que ho 
fan perquè la situació s’ha agreujat i no per les accions de l’actual Govern d’Espanya. 
 
Perquè el Govern Espanyol ha estat actuant sempre des de la legalitat i els acords 
internacionals en relació a Síria com demostren els Acords de Ginebra i de Vilnius. 
 
I la darrera demostració ha estat aquest mes de setembre, a la reunió del G20 de Sant 
Petersburg on 11 Estats, entre ells Espanya, van signar una declaració conjunta condemnat 
l’ús de les armes químiques, apostant per una resposta internacional i reafirmant el seu 
compromís per una solució política del conflicte. 
 
Però si el que volen saber és si Espanya recolzaria un atac militar, ens remetem a les 
declaracions del Ministre d’Afers Exteriors al Congrés dels Diputats on s’hi oposà defensant 
els principis bàsics de la política exterior espanyola: protagonisme de les Nacions Unides, 
consens de la Unió Europea i preferència per les solucions polítiques. 
 
I si el que els preocupa és una intervenció militar d’Espanya, el mateix ministre va declarar 
que aquesta seria contrària a la Llei de Defensa i per tant, ni es planteja. L’única cosa que està 
fent el Govern de l’Estat és participar en una solució política i dialogada a més de contribuir a 
pal·liar una situació humanitària catastròfica. 
 
Amb tot, no oblidem que aquest conflicte és complex i per això aplaudim les recents 
resolucions d’entrega i destrucció d’arsenal químic i els acords entre Estats Units i Rússia del 
proppassat 14 de setembre. 
Davant totes les accions de voluntat pacificadora de l’exterior, ens quedarà comprovar que el 
Govern Sirià amb el seu President al capdavant, col·laboren en aconseguir una solució en 
defensa de la democràcia, la pau, els drets humans i la llibertat al seu país que marquin la fi 
d’una Guerra Civil que mai hauria d’haver començat. 
 
Per acabar, volem recordar el periodista espanyol segrestat a Síria des de fa unes setmanes i 
desitgem el seu alliberament  amb la major brevetat possible. 
 
Per tot l’exposat i avalant l’actuació dels Govern d’Espanya davant aquest conflicte, el Grup 
Municipal Popular s’abstindrà.“ 
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La següent intervenció va correspondre al grup municipal del PSC i va anar a càrrec del 
regidor, sr. Miquel-Àngel Díaz, qui en primer lloc va dir que la formació política que 
representava condemnava els atacs contra la població civil que s’estaven produint a Síria, 
alhora que posava tot l’accent en esgotar la via diplomàtica i el diàleg per resoldre el conflicte 
A més, va retreure a la comunitat internacional la seva passivitat a l’hora d’entomar el 
problema en el qual ja hi havia prop de dos milions de refugiats. Per això, va dir, calia que la 
comunitat internacional impulsés mesures conjuntes i coordinades amb l’objectiu de protegir 
la població civil i es promogués una solució política per tal de restablir la pau a la regió. Per 
concloure, va avançar que donarien suport a la Declaració Política.  
 
En altre ordre de qüestions va dir que creia que no era una Declaració Política en la que es fes 
un posicionament sobre el sistema polític existent a Síria. i que l’objectiu de la Declaració no 
era altre que la recerca d’una solució pacífica i diplomàtica del conflicte tal i com havia posat 
de manifest el secretari de les NNUU. 
 
 
Va tornar a intervenir la sra. Blanco per assenyalar que la majoria de conflictes es duien a 
terme pels interessos geoestratègincs de tercer països i resultava complex de resoldre, però 
s’havia d’intentar perquè la violència només generava violència. Del debat que s’havia 
realitzat envers la Declaració Política va destacar el compromís actiu de tots els grups 
municipals amb la cultura de la pau.  
 
Pel que feia al refugi de la guerra civil que havia anomenat el PP va dir que es construïen per 
tal que la població civil pogués tenir un lloc on protegir-se, a banda del signe polític al que 
pertanyés.  
 
Finalment, respecte al tema de l’armament va voler remarcar que hi havia moltes 
organitzacions en les quals --des del mon munucipalista-- es treballava per erradicar aquest 
tipus d’armament que comportava la destrucció de la ciutadania. 
 
 
2) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL D’ERC-

EV-IxG EN RELACIÓ AL CIVISME I EN DEFENSA DELS VALO RS 
DEMOCRÀTICS.  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal  d’ERC-EV-IxG,  
en relació al civisme i en defensa dels valors democràtics, declaració que, després del debat i 
un cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així en la seva part 
dispositiva:  
 
PRIMER .-  Manifestar  que la darrera celebració de la Diada Nacional ha estat novament un 
exemple de civisme del poble de Catalunya, especialment rellevant per la  participació de 
centenars de milers de persones en actes institucionals, reivindicatius i cívics convocats arreu 
del país, i en especial la de  centenars de gavanencs i gavanenques que hi van participar. De 
nou, més enllà de les posicions polítiques lliures, diverses i plurals de cadascú, la ciutadania 
ha fet bandera, en tot moment, del nostre valor més preuat, la convivència. Per això, 
l'Ajuntament de Gavà vol reconèixer totes les persones que de manera cívica es van expressar 
el passat Onze de Setembre, i rebutja qualsevol mostra de intolerància o violència. 
 
SEGON.- L’Ajuntament de Gavà reclama al govern de l’Estat una urgent i decidida actuació 
jurídica contra els creixents brots d’intolerància feixista, que han tingut com a darrers capítols 
l’atac contra la seu de la Generalitat de Catalunya a Madrid –amb una nena ferida— i la 
posterior concentració de suport als detinguts a la seva sortida dels jutjats. Aquesta 
reclamació dels representants democràtics de la ciutat, se suma a la recent demanda de la 
Comissió Europea a l’Estat espanyol per tal que prengui mesures contra les manifestacions i 
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expressions nazis o feixistes que s’estan produint dins la societat espanyola, que han provocat 
aquest seriós toc d’atenció de les institucions europees.  
 
La il· legalització de partits d’ideologies antidemocràtiques, com les que fonamenten les 
organitzacions que responen al feixisme, el nazisme o el falangisme, és una mesura positiva 
que ja tenen adoptada de fa anys molts països europeus; com també ho és la tipificació penal 
de signes o simbologies d’aquests moviments totalitaris --com pot ser la salutació amb el braç 
dret en alt-- absolutament prohibits en països democràtics del nostre entorn. 
 
TERCER.- L’Ajuntament de Gavà demana al govern espanyol que prengui les mesures 
institucionals necessàries per respondre a les manifestacions, discursos i gestos de 
catalanofòbia que de forma continuada estan incidint negativament en la lliure expressió de 
l’opinió pública a l’Estat espanyol; mesures que haurien d’anar des de la pedagogia fins a les 
actuacions jurídiques pertinents; aquestes darreres expressament oportunes si tenim en 
compte que hi ha mitjans de comunicació que compten amb llicència administrativa 
d’emissió, però que atien l’odi contra tot allò que s’expressi com nacionalment català i, per 
tant, que vulneren amb els seus continguts emesos l’article 2 de la Declaració Universal dels 
Drets Humans. De la mateixa manera que es condemnable qualsevol atac a l’opció religiosa, 
sexual o a la procedència nacional o ètnica de les persones, també ho és l’insult i l’agressió 
verbal a la identitat nacional catalana i a les seves lliures expressions ciutadanes, culturals o 
lingüístiques. En aquest sentit, l’Ajuntament de Gavà apel·la a les consideracions ja 
expressades al punt 2, per denunciar la perillosa banalització que determinades persones i 
sectors de la societat espanyola estan fent amb els conceptes de nazisme i el feixisme, alhora 
d’identificar aquestes monstruoses xacres de la història europea amb la ferma voluntat de 
bona part de la ciutadania catalana de voler decidir el seu futur col· lectiu de forma plenament 
democràtica. 
 
En aquest sentit, l’Ajuntament de Gavà condemna la utilització de la violència i els actes 
d’intolerància que es van viure també aquell dia i que no són reflex en cap cas de la voluntat 
majoritària dels pobles. 
 
La Declaració política va ser aprovada per catorze (14) vots a favor (8 PSC, 3 CiU, 1 ICV-
EUiA i 2 ERC-EV-IxG), cinc (5) en contra (4 PP i 1 C’s), i cap abstenció, donant-se per tant 
el vot favorable de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la 
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, 
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i 
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 
El sr. Andreu Pérez, regidor i portaveu del grup municipal d’ERC-EV-IxG, va manifestar que 
a la Declaració Política s’havien fet incorporacions relatives a esmenenes que havia presentat 
el grup del PSC, al qual els hi va agrair. A continuació, es va fer ressò del transcurs pacífic,  
familiar i participatiu de la Diada a Catalunya, en contraposició del que va succeir a Madrid, 
on la seu de la Generalitat de Catalunya fou atacada per un grup feixista. Així mateix, va 
voler destacar que la premsa internacional havia tingut una visió de la Diada sense prejudicis 
a l’hora de redactar els seus articles i cròniques, a diferència de la premsa de la “caverna” que 
tractava els fets d’una manera irracional, amb odi i menyspreu. Va realitzar la lectura d’un 
petit fragment d’un article que el literat, Souso de Toro, va escriure en un diari on es relatava 
l’èxit de la Via Catalana en base a un sentiment que s’havia anat forjant al llarg del temps. Va 
mostrar la seva preocupació pel fet que el proper dia 12 d’octubre s’esperava la vinguda de 
feixistes d’arreu de l’Estat a Catalunya, tement que el seu comportament no fos l’adequat. 
 
El text íntegre de la Declaració Política en qüestió era el següent: 
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“PRIMER.-  Manifestar  que la darrera celebració de la Diada Nacional ha estat 
novament un exemple de civisme del poble de Catalunya, especialment rellevant 
per la  participació de centenars de milers de persones en actes institucionals, 
reivindicatius i cívics convocats arreu del país, i en especial la de  centenars de 
gavanencs i gavanenques que hi van participar. De nou, més enllà de les 
posicions polítiques lliures, diverses i plurals de cadascú, la ciutadania ha fet 
bandera, en tot moment, del nostre valor més preuat, la convivència. Per això, 
l'Ajuntament de Gavà vol reconèixer totes les persones que de manera cívica es 
van expressar el passat Onze de Setembre, i rebutja qualsevol mostra de 
intolerància o violència. 

 
SEGON.- L’Ajuntament de Gavà reclama al govern de l’Estat una urgent i 
decidida actuació jurídica contra els creixents brots d’intolerància feixista, que 
han tingut com a darrers capítols l’atac contra la seu de la Generalitat de 
Catalunya a Madrid –amb una nena ferida— i la posterior concentració de 
suport als detinguts a la seva sortida dels jutjats. Aquesta reclamació dels 
representants democràtics de la ciutat, se suma a la recent demanda de la 
Comissió Europea a l’Estat espanyol per tal que prengui mesures contra les 
manifestacions i expressions nazis o feixistes que s’estan produint dins la 
societat espanyola, que han provocat aquest seriós toc d’atenció de les 
institucions europees.  
 
La il·legalització de partits d’ideologies antidemocràtiques, com les que 
fonamenten les organitzacions que responen al feixisme, el nazisme o el 
falangisme, és una mesura positiva que ja tenen adoptada de fa anys molts 
països europeus; com també ho és la tipificació penal de signes o simbologies 
d’aquests moviments totalitaris --com pot ser la salutació amb el braç dret en 
alt-- absolutament prohibits en països democràtics del nostre entorn. 
 
TERCER.- L’Ajuntament de Gavà demana al govern espanyol que prengui les 
mesures institucionals necessàries per respondre a les manifestacions, discursos 
i gestos de catalanofòbia que de forma continuada estan incidint negativament 
en la lliure expressió de l’opinió pública a l’Estat espanyol; mesures que haurien 
d’anar des de la pedagogia fins a les actuacions jurídiques pertinents; aquestes 
darreres expressament oportunes si tenim en compte que hi ha mitjans de 
comunicació que compten amb llicència administrativa d’emissió, però que atien 
l’odi contra tot allò que s’expressi com nacionalment català i, per tant, que 
vulneren amb els seus continguts emesos l’article 2 de la Declaració Universal 
dels Drets Humans.De la mateixa manera que es condemnable qualsevol atac a 
l’opció religiosa, sexual o a la procedència nacional o ètnica de les persones, 
també ho és l’insult i l’agressió verbal a la identitat nacional catalana i a les 
seves lliures expressions ciutadanes, culturals o lingüístiques. En aquest sentit, 
l’Ajuntament de Gavà apel·la a les consideracions ja expressades al punt 2, per 
denunciar la perillosa banalització que determinades persones i sectors de la 
societat espanyola estan fent amb els conceptes de nazisme i el feixisme, alhora 
d’identificar aquestes monstruoses xacres de la història europea amb la ferma 
voluntat de bona part de la ciutadania catalana de voler decidir el seu futur 
col·lectiu de forma plenament democràtica. 
 
En aquest sentit, l’Ajuntament de Gavà condemna la utilització de la violència i 
els actes d’intolerància que es van viure també aquell dia i que no són reflex en 
cap cas de la voluntat majoritària dels pobles.” 
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Per la seva banda, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, en primer 
lloc va voler deixar constància que havia presentat esmenes i aportacions en la Declaració, 
malgrat que no ho hagués esmentat el portaveu d’ERC-EV-IxG. En aquest sentit, va voler 
comentar-les, i així, si bé la Diada havia estat una mostra de civisme del poble de Catalunya, 
el cert era que només havien estat embrutada pels fets del Passeig del Born i del Fossar de les 
Moreres. D’altra banda van participar cents de milers de persones en actes institucionals però 
també en actes de partit mentre celebraven la Diada.  
 
Respecte de la intolerància va dir que el grup d’ERC-EV-IxG sempre feia referència al 
feixisme, falangisme i al nazisme, mentre que el grup de C’s trobava a faltar la intolerància 
que produïa l’independentisme extremista. 
 
Va recordar que no només es va produir l’atac de la delegació de la Generalitat de Catalunya, 
ja que també en van patir la seu dels partits del PSC, ERC, PP i C’s, així com agressions 
físiques a militants de Cs a les quatre províncies catalanes, per part d’independentistes 
catalans.   
 
També havien demanat afegir el terme d’espanyolofòbia al costat del de catalanofòbia que 
consta en la Declaració, no havent rebut resposta afirmativa, prova d’una catalanofòbia 
creixent i radical.  
 
Respecte dels problemes d’expressió dels catalans a la resta de l’Estat espanyol, també va 
sol·licitar afegir els problemes de lliure expressió pública dels no nacionalistes.  
 
A continuació, de manera literal, va dir el següent: “Sus declaraciones políticas se parecen 
cada vez mas a los artículos de los periódicos paniaguados del separatismo que con generosas 
subvenciones escriben artículos cuyo titulo poco o nada tiene que ver con el contenido del 
articulo escrito, pero que les sirve para trasmitir la información exagerada, cuando no 
tergiversada, a esa mayoria de lectores que son solo lectores de títulos, así por ejemplo hoy 
mismo en La Vanguardia leemos el titulo: 
 
“Foment acepta el documento del 'Dret a Decidir' de Rigol” y en letra pequeña sigue: “La 
patronal catalana se ratifica "en la defensa del Pacte Fiscal y del diálogo institucional como 
instrumentos óptimos para construir un marco estable de convivencia" todo ello cuando 
Fomento del Trabajo no quiso implicarse en el grupo que definirá el acuerdo soberanista y 
sigió aboga por el "pacto fiscal". 
 
Estos titulares después se encargan ustedes junto con determinada prensa una por su marcado 
o interesado cariz independentista y otra por otros motivos, de darles difusión, como por 
ejemplo cuando en referencia a la Cadena Catalana pudimos leer que bajo el titulo "un miler 
de gavanencs a la Via Catalana" informaba de que en gava se habían inscrito 430 personas 
pero que muchos más se han apuntado directamente en la web por lo cual creían que serian 
cerca de mil ... es decir solo tenían constancia de 430 pero en el titular ya eran mil, titular que 
después retuiteaban, entre otros, los perfiles oficiales de el periódico municipal El Bruguers 
así como el propio perfil oficial del ayuntamiento. Claro que teniendo en cuenta la 
intervención del Portavoz de ERC-EV-IxG en la Comisión Informativa diciendo que fueron 
dos millones los que asistieron a la cadena catalana no me extrañaría que el Sr. Lorite se 
atreviese a decir que el único que no estaba encadenado era yo. 
 
Han dejado claro hasta el aburrimiento que son Uds. independentistas y como ya les he dicho 
en otras ocasiones tienen todo el derecho del mundo a intentar conseguir la independencia, 
tienen ustedes todo el derecho del mundo a querer construir su país, pero para ello tienen toda 
la obligación del mundo a hacerlo siguiendo las leyes que aprobamos entre todos y que 
sustentan esta democracia que nos dimos también entre todos y que entre otras cosas da 
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soporte legal al gobierno autonómico de la Generalitat y a su presidente, y lo faculta para 
gobernar en todas las materias que tiene transferidas. 
 
De esta declaración estamos de acuerdo con el titular, y pedimos que conste literalmente en el 
Acta que “C’s-Ciutadans-Partido de la Ciudadanía comparte plenamente la defensa del 
civismo y la defensa de los valores democráticos”, pero no compartimos un texto sectario y 
partidista que olvida la violencia que practican parte de sus propios independentistas contra 
los que no piensan como ellos y que es tan execrable como  la violencia de cualquier tipo que 
les afecta a ellos o a su "causa". 
 
Quieren presentarse ustedes como los defensores de la democracia y la libertad... La violencia 
por razón, entre otras, de ideas políticas nos afecta a todos independientemente de quien la 
sufra físicamente en sus carnes o en sus bienes, pues es una lacra que la sociedad no debe 
tolerar, ...pero ¿Dónde esta su declaración cuando se condenaban los ataques a las sedes del 
PP del PSC o de C's? ¿Dónde está su declaración cuando agredieron a una militantes de C's 
que estaba repartiendo folletos? ¿Dónde está su defensa en contra de los extremistas cuando 
destrozaron una mesa informativa de C’sen Sant Joan Despí o en Barcelona? ¿y cuando por el 
hecho de formar parte de o en una mesa informativa en Lleida agredieron brutalmente al 
coordinador de C’s que tuvo que ser atendido en el hospital? ¿Donde estaba su nivel de 
denuncia de los extremistas y de defensa de las libertades cuando en el ayuntamiento de 
Mataró los concejales de la CUP se negaron a condenar un atentado terrorista? ... ¿o es que 
para Uds. como esos son " de los suyos" hay que olvidar y perdonar pero cuando se trata de 
los que opinan diferente hay que decir que se hace en nombre de la libertad y la democracia? 
 
Se lo diré en catalán para que una persona de su origen pueda entenderlo " se'ls hi veu massa 
el llautó" 
 
Olvidan las organizaciones separatistas extremistas, olvidan los actos fascistas del Passeig del 
Born y del Fossar de les Moreres, olvidan que en nuestro Parlament hay partidos separatistas 
que no condenan la violencia ni los atentados terroristas, olvidan que en nuestra propia ciudad 
hay calles dedicadas a terroristas independentistas bajo el manto de presuntos patriotas 
catalanes, olvida Ud. la hispanofobia que ustedes mismos fomentan, olvidan las agresiones a 
la identidad nacional española, el vilipendio de sus instituciones y el menosprecio, entre otros, 
a todas aquellos padres que, en cumplimiento de sentencias firmes, quieren ejercer el derecho 
a que se eduque a sus hijos con un equilibrio entre castellano y catalán como lenguas 
vehiculares, negándoles la casilla que les permitiría el Derecho a Decidir del que tanto 
presumen. 
 
En resumen son Uds. el vivo ejemplo de que el fin justifica los medios y que para construir un 
país no les importa pisotear a sus habitantes, por ello siendo conscientes de que el titular y el 
contenido han sido calculados para poder utilizarlos convenientemente en sus panfletos y 
revistas y reiterando nuestra posición favorable al título de la Declaración, nuestro voto será 
la abstención.” 
 
Per concloure i atès que hi havia determinats grups municipals que tenien la tendència a 
contestar, va recordar que la Declaració Política l’havia presentat el grup d’ERC-EV-IxG i no 
pas el de C’s, i que el debat, per tant, s’hauria de centrar en l’esmentada Declaració. 
 
 
Va intervenir el sr. Joaquim Balsera, alcalde de la corporació, per recordar que hi havia un 
reglament que regulava el funcionament del Ple i les intervencions dels regidors, considerant 
que se’n feia un ús molt flexible del mateix, però el que no podia ser és que s’invertís més 
temps a Declaracions Polítiques que a qüestions ordinàries de l’ajuntament. Va pregar que els 
regidors i regidores s’ajustessin al temps que establia el Reglament Orgànic Municipal per a 
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les intervencions. En aquest sentit, va matisar, la intervenció d’un grup municipal no podia ser 
més extensa que la del proposant de la Declaració Política. 
 
 
Acte seguit intervingué la sra. Emma Blanco, regidora del grup d’ICV-EUiA, qui en la 
mateixa línia expressada abans pel sr. Ibáñez, li havia sobtat no tan sols el fet de que no 
haguessin contestat les esmenes que havien presentat a la Declaració Política sinó que ni tan 
sols havia esmentat la seva remissió.  
 
Considerava que les esmenes realitzades pel PSC enriquien la Declaració en el mateix sentit 
que les aportacions que la seva formació política havia presentat. Així, la Diada era una festa 
de tothom i que cadascú tenia dret a celebrar-la de manera diferent.  
 
Respecte dels actes d’intolerància que es van produir, digué que, afortunadament, no 
reflectien en cap cas la voluntat majoritària dels pobles, si no que eren actes puntuals d’una 
minoria que s’havien de condemnar  
 
Malgrat la manca de sensibilitat del grup proposant envers les esmenes realitzades i com 
estaven d’acord amb el text presentat, va anunciar que votarien a favor de la Declaració 
Política. 
 
 
En el torn corresponent al grup municipal de CiU el sr. Ramon Castellano, regidor i portaveu, 
va lamentar la situació que s’estava produint, atès que era ben fàcil estar a favor del civisme i 
condemnar qualsevol tipus de violència, i més encara quan semblava ser que tothom hi estava 
d’acord. Si bé era possible que moltes situacions que es produïen afectessin de manera 
diferent a la gent, el cert era que si aquestes suposaven un tipus de violència, s’havien de 
condemnar, perquè en un Estat de Dret s’havia de condemnar qualsevol tipus de violència.   
 
Malgrat que el dia de la Diada es va desenvolupar de manera cívica a tot arreu i tots ens 
havíem de sentir orgullosos, va haver-hi aldarulls aïllats, els quals provenien tant d’una banda 
com de l’altra, i tots s’havien de condemnar. És per aquests motius que digué que no s’havia 
d’entrar en picabaralles relatives a qui feia més per la Diada, quin va ser el número 
d’assistents a la Via Catalana, quina era la manera de celebrar el dia, etc. Per concloure la 
seva intervenció va dir que tot havia de ser més fàcil, doncs si tothom estava d’acord en 
condemnar atacs xenòfobs, feixistes, etc i alhora es felicitava per haver estat capaços de que 
milers de persones sortissin al carrer en pau, doncs llavors no hi havia problema. 
 
 
El sr. Josep Llobet, regidor i portaveu del grup municipal del PP, s’adreçà al sr. Castellano 
per retreure-li que la Declaració Política no havia estat presentada pel seu grup i la defensa no 
havia sigut la que ell havia fet. Digué que la formació política que representa ni tant sols 
havia entrat a mantenir negociacions amb el grup D’ERC-EV-IxG perquè, a més, eren 
conscients que, a l’igual que li havia passat al grup de C’s, no haguessin arribat a cap acord. 
Va afegir que si bé compartien alguns aspectes de la Declaració Política, com eren el de 
condemnar tot tipus de violència, com l’ocorregut a la seu de la Generalitat a Madrid, el cert 
era que estaven d’acord també amb molts dels comentaris realitzats per C’s que el grup 
d’ERC-EV-IxG havia passat per alt.  
 
Va llegir el text d’una moció que havia presentat la formació política que representa, la qual 
havia estat aprovada pel matí a la Diputació de Barcelona amb els vots afegits de CiU i del 
PSC i en a que es condemnava els actes intolerants i de menyspreu de qualsevol signe. 
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A més, va matisar, que no tothom que va sortir al carrer el dia de la Diada ho va fer per 
reivindicar la independència, sinó que també es van fer actes de caràcter polític en els quals hi 
va acudir molta gent de manera cívica i pacífica. 
 
El proper 12 d’octubre era possible que alguns grupuscles actuessin de manera violenta com 
va passar el dia de la Diada on es van cremar la bandera de l’Estat, la francesa, la de la Unió 
Europea, retrats del Rei, entre d’altres. Així, mentre que els autors dels fets que van succeir a 
la seu de la Generalitat de Catalunya a Madrid estaven detinguts, els altres responsables 
encara no ho estaven, assenyalant que podien o no estar presents a la sala del Plenari. Per 
acabar va convidar a tothom a un acte cívic i de convivència com havia de ser l’acte de 
concentració pacífica del 12 d’octubre a la Plaça de Catalunya. 
 
 
Va prendre la paraula el sr. alcalde per tal de pregar al sr. Llobet, que matisés, davant el dubte 
de l’honorabilitat de qualsevol membre de la Sala, respecte de l’actitud d’algun membre 
present el qual hagués participat en els actes esmentats, atès que era una suposició que en tot 
cas, havia de matisar o retirar. 
 
 
El sr. Llobet va precisar que havia fet una expressió genèrica i que no s’havia referit a ningú 
en concret; el que volia dir era que, com no havien estat detinguts podien estar en qualsevol 
indret, però estava convençut de que en aquesta sala no hi eren. 
 
 
En arribar el torn del grup municipal del PSC, el regidor sr. Miquel-Àngel Díaz, va dir que la 
Declaració Política no tenia res a veure amb la independència de Catalunya, atès que s’estava 
parlant de la convivència i dels brots feixistes que, malauradament, hi havien al país. Però 
més enllà d’això, va recordar que es vivia en un temps en el qual es feia necessari sumar i no 
dividir i allunyar-se de posicions partidistes; per aquests motius el grup socialista havia fet un 
esforç per sumar en favor de la convivència plural i democràtica en tot tipus d’actes.  
 
Pel que feia a les esmenes que havien realitzat expressà que el que havien fet era plasmar allò 
que compartien àmpliament els gavanencs com era el fet que la Diada va ser un exemple de 
civisme i convivència feta des del pluralisme i el respecte. 
 
Va mostrar la seva preocupació per l’escala creixent de violència feixista que s’estava patint 
al país, considerant que l’acte que es va produir a la seu de la Generalitat a Madrid no va ser 
un fet aïllat per la qual cosa no s’havien de minimitzar agressions com aquestes atès que 
llavors els violents sovint es veien compresos i podien seguir creixent. Es tractava d’un 
fenomen  que a tota Europa es mirava de tallar de soca-rel amb mesures contundents.  
 
Al mateix temps també creia que el govern havia de prendre mesures --de manera urgent-- per 
evitar la catalanofòbia atès que era separadora i no tenia res a veure amb l’Espanya real la 
formada pels pobles i les persones que era dialogant i tolerant. 
 
Calia treballar activament per prevenir i evitar certes campanyes i caricatures col·lectives que 
sovint anaven en detriment de la convivència i dels valors democràtics. 
 
Va concloure anunciant el seu grup votaria a favor de la Declaració Política.  
 
 
El proposant, sr. Pérez, va tornar a intervenir, felicitant als 200 càrrecs del PP que es van 
manifestar de manera pacífica i organitzada a la plaça Reial de Barcelona.  
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Pel que feia a les esmenes que deia havia enviat el sr. Ibáñez, va matisar que aquestes havien 
estat rebudes a les cinc de la tarda, considerant que d’aquesta manera no es disposava de 
temps material per poder examinar-les i valorar-les. Va pregar que no s’esperés fins a última 
hora per presentar esmenes, atès que es podien haver realitzat amb suficient antelació i d’això 
n’era plenament conscient. 
 
 
Tot seguit intervingué el sr. Joaquim Balsera, alcalde, per puntualitzar que s’estava parlant 
d’una qüestió de forma i que les esmenes es podien presentar fins i tot “in voce” a la sessió 
plenària. Al mateix temps va manifestar que el debat s’havia de centrar únicament en els 
continguts, pregant es posessin d’acord per tal de resoldre les discrepàncies relatives a la 
temporalitat en la presentació de les esmenes. 
 
 
Per acabar el sr. Pérez assenyalà que en relació als gavanencs que s’havia dit que havien anat 
a la Via Catalana, aclarí que havien participat prop de dos mil i, que un cop omplert el tram de 
Gavà, s’havia  enviat a l’excedent de gent a una altre població. 
 
El sr. alcalde va preguntar al sr. Pérez que volia fer respecte de les esmenes presentades pel 
grup de C’s, contestant el regidor d’ERC-EV-IxG que les rebutjava. Al mateix temps va 
proposar-li escoltar les que havia realitzat el grup d’ICV-EuiA, ja que el sr. Pérez va dir que 
no les havia vist físicament. 
 
Va prendre la paraula la sra. Blanco qui va voler deixar palès que les esmenes havien estat 
enviades en el dia d’ahir. Tal i com havia dit anteriorment, la relativa al punt núm. 1 la 
retirava atès que amb l’esmena acceptada al grup del PSC ja havia quedat recollida. L’altre 
esmena consistia en afegir un paràgraf al punt tercer que deia el següent: “En aquest sentit, 
l’Ajuntament de Gavà condemna la utilització de la violència i els actes d’intolerància que es 
van viure també aquell dia i que no són reflex en cap cas de la voluntat majoritària dels 
pobles.” 
 
El sr. Pérez va acceptar l’esmena amb la qual cosa a la Declaració Política es va fer l’addició 
de l’anterior paràgraf. 
 

---------- 
 
Esgotats els assumptes a discutir, el Sr. alcalde-president dóna per acabada la sessió essent les 
vint hores i vint-i-set minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el secretari en dono fe. 
 
           L’alcalde                                                                                         El secretari 
 
 
 
 
 
 Joaquim Balsera García                                                                     Roger Cots Valverde 
 
 


